
1 İstanbul Esnaf

Taksim’le başlayıp ülkeye yayılan ve ateş
düştüğü yeri yakar misali hüznünü, acısını
en çok bizim yaşadığımız “Gezi Parkı

olayları”nın, faturası da bize yansıdı. Ancak
Başbakanamız “Zarar karşılanacak” sözüyle
yüreğimize su serpti, kendisine müteşekkiriz.

Başbakanımızın bu sözünün ardından İstanbul
Büyükşehir Belediye Başkanı Kadir Topbaş, İstanbul
teşkilatımızı Haliç Kongre Merkezi’nde toplayarak
sorunlarımızın çözümü konusunda çok büyük
umutlar verdi. Hatta meslek gruplarıyla ayrı ayrı
tarihlerde toplanarak kesin çözüm hedefini
gösterirken ilk randevuyu 1 Temmuz 2013 tarihinde
Florya Sosyal Tesisleri’nde gerçekleştirdik. Teşkilatım
adına kendisine şükranlarımı arz ediyorum. 

Teşkilatımızın değerli temsilcileri, Mayıs ayında
hatırlayacağınız gibi İktidar Partisi Genel Başkan
Yardımcısı Salih Kapusuz ve milletvekillerini esnaf
soframızda ağırlamış, sorunlar dosyamızı vermiş ve
çözüm konusunda da kendisinden söz almıştık. Yine
Mayıs’ta Kağıthane Belediye Başkanı Fazlı Kılıç
kahvaltılı toplantımıza katılmıştı.

Geçtiğimiz Haziran ayında ise esnaf soframızın
konuğu yine İktidar Partisinin İstanbul İl Başkanı
Aziz Babuşcu oldu. Kendisine sorunlarımızı hem
anlattık hem de bir dosya verdik. Çözüm konusunda
kendisinden söz aldık. Sayın Babuşcu çözüm konu-
sunda bir yol haritası ile birlikte yeniden toplanma-
mız gerektiğini söyledi. Çözüm konusunda bize ümit
veren Babuşcu’ya ve ekibine huzurlarınızda bir kere
daha şükranlarımızı arz ediyorum. İSTESOB olarak
Haziran’daki bir diğer konuğumuz da Sarıyer
Belediye Başkanımız Şükrü Genç oldu. Birlik merkez
binamızdaki kahvaltımızda sayın Genç’e bölge esna-
fının sorunlarını aktardık. Bu fırsatı bize sunduğu için
Sayın Genç’e de teşekkürlerin sunuyorum. 

Kıymetli oda başkanlarım, Haziran ayının şüphe-
siz en acı olaylarını ve kötü görsellerini Taksim’de
yaşadık. Gençlerimizin masum istekleri yine terörün
çirkin emelleri ile kirletildi ve terörün esnafımıza
verdiği zarar malumunuz. 3 hafta süren olaylarda
esnafımız günlerce dükkanını açamadı. Bir yandan
biber gazı, diğer yandan marjinal grupların taş yağ-
muru ve molotof kokteylileri ile yangın korkusundan
esnaf dükkanını açamadı. Esnafımızın zararı büyük.
Ve Sayın Başbakanımız esnafın zararının karşılana-
  cağını belirterek yüreğimize su serpti. Ancak ilgili
kaymakamlık 5233 sayılı terör yasası çerçevesinde
fiziki hasar görenlerden fotoğraf istiyor ve bunlara

yardım yapılacağını belirtiyor.
Peki, müşterisiz kalan ya da dükkanını korkudan

açamayan, bu yüzden zarar gören esnafımız ne
olacak. Burada özel bir durum vardır ve özel
uygulama yapılmalıdır. İşte bu fikrimizi günlerce
medyada dile getirerek isteklerimizi sıraladık. Şimdi
sonucunu bekliyoruz.

Değerli başkanlar, esnafımızın çözüm bekleyen
çoğu da yasal düzenleme gerektiren  sorunları var.
Bu sorunları aktarmak ve köklü çözümler sağlamak
amacıyla kahvaltılarımız devam edecek. Aynı şekilde
ilçe belediye başkanlarını davetimiz de sürecek. Biz
eğer birlik olarak güçlü bir portre çizersek
konuklarımıza da sorunlarımızı o ölçekte güçlü
aktarabiliriz. Yeter ki birlik olalım, bir olalım güçlü
olalım. Bu bakımdan desteğinizi ilginizi, katılımınızı
her zamankinden çok bekliyorum.

Haziran ayındaki bir yeni gelişme de Kore’de
İSTESOB Başkanı olarak aldığım “Fahri Üniversite
Beratı” oldu. Bildiğiniz gibi Altay’dan Orta Asya’dan
soydaşlarımızın Türkiye’de okuyan çocuklarını  yılda
bir defa da olsa soframızda ağırlıyor ve sohbet
ediyoruz. Bu soframıza daha önce katılan Kore
Uluslararası Araştırmalar Üniversitesi Rektörü Choi
Han Woo bizi Kore’ye davet ettiler. Bizim de İSTESOB
olarak organize komitesinde yer aldığımız 11.
Uluslararası Orta Asya Bilimsel Konferansı’na
katıldım. Bana hem açılışta hem de kapanışta
kürsüde söz hakkı sundular. Ben de hem ülkem
adına hem de teşkilatım adına birer konuşma
yaptım. Törende Rektör Choi Han Woo tarafından
bana “Fahri Üniversite Beratı” takdim edildi.
Rektör Choi Han Woo ile organize komitesi üyesi
Prof. Dr. İlhan Şahin’e şükranlarımı arz ediyorum.

BAŞKANDAN

İSTESOB BAŞKANI FAİK YILMAZ

BAŞBAKANIMIZIN 
ESNAFA YARDIM SÖZÜ..
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İBB Başkanı Kadir Topbaş 500 kişilik İstanbul esnaf
teşkilat temsilcilerine hitap ederken salonda bulunan
bürokratlara “Esnafı ezdirmem, esnafı mağdur 
etmeyin, sorunlarını çözün” talimatı verdi. Topbaş,
ayrıca meslek gruplarına göre odaların sorunları için
ayrı ayrı tarihte toplantı düzenleneceği sözü verdi.

Topbaş bürokratlara seslendi:

“ESNAFI
EZDİRMEM”

İstanbul Büyükşehir Belediye
Başkanı Kadir Topbaş,
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz

ve 152 esnaf odası başkan ve
yönetim kurulu üyelerinden oluşan
yaklaşık 500 kişilik esnaf temsilcisi ile
Haliç Kongre Merkezi’nde bir araya
geldi. Kadir Topbaş, esnafın tüm
sorunlarının çözüleceğini belirttiği
umut verici konuşmasında,
esnaflıktan geldiğini hatırlatarak
“Her soruna bakarken sizin
yerinize kendimi koydum. Genel
sekreterlerimiz, müdürlerimiz
burada. Esnafı ezdirmem, esnafı
mağdur etmeyin, sorunlarını
çözün” dedi.

Başkan Topbaş’la İstanbul esnaf

teşkilatının buluştuğu toplantıda
heyecan verici  gelişmeler yaşandı.
İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı
Kadir Topbaş, Taksim olayları sonrası
zarar gören esnafın sorunlarını
dinlemek ve genel problemler
hakkında bilgi almak için esnaf
temsilcileri ile bir araya geldiklerini
bildirdi.

26 Haziran Çarşamba günü, Haliç
Kongre Merkezi’ndeki toplantıda  İBB
Başkanı Kadir Topbaş ve İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Faik Yılmaz, teşkilat
temsilcilerinden oluşan kalabalığın
karşısına geçerek  ortaklaşa bir
toplantı düzenlediler. İlk konuşmayı
Kadir Topbaş yaparken,  İBB genel

sekreter yardımcıları ile bağlı
birimlerin müdürleri de ayrı bir
masada yer aldılar.

Gezi Parkı ile başlayan ve daha
sonra tüm çevreyi saran olaylarla ilgili
değerlendirmelerde bulunan Kadir
Topbaş olaylarda  esnafın da büyük
zarar  gören kesim olduğunu söyledi.
Bundan sonra neler yapılabilir,
esnafın uğradığı zarar nasıl tanzim
edilir konusunu  gündeme getiren
Topbaş, beklentilerin
değerlendirildiğini söyledi. Bir çevre
olayı ile Türkiye’nin nerelere
sürüklenmek istendiğini herkesin
gördüğünü ifade eden Kadir Topbaş,
“Sizin de kent esnafı olarak
tanıklık ettiğiniz gibi olaylar farklı

Topbaş ve Yılmaz sorunlara el koydular

TOPBAŞ ve YILMAZ basın toplantısına 
birlikte çıktılar.
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yöne taşındı. ‘Bunu bir halk
hareketine nasıl dönüştürürüz’
diye olayları önceden planladılar.
Bu arada esnafı mağdur ettiler,
esnafı ezdiler. Esnaf olarak beklen-
tileriniz var bunu biliyorum.
İşyerleri, taksici, minibüsçü
hepsinin sorunlarını çözmek üzere
İSTESOB bünyesinde toplantılar
düzenleyeceğiz. Bu arada
minibüsçülerin engelli yolcularla
ilgili uygulaması Temmuz ayında
başlayacaktı ama onun
ertelenmesi konusunda ilgili
bakana ve Başbakan’a konuyu
aktaracağım. Buradan genel
sekreterlere de sesleniyorum;
Esnafı ezdirmem, Esnafla rekabet
etmeyin, esnafı mağdur etmeyin”
dedi.

Topbaş ayrıca UKOME yetkililerine
de talimatlar vererek salonda şöyle
seslendi;“Metro sebebiyle  Esenler,
Güngören ve  Bağcılar gibi bazı
hatlarda 500’e yakın minibüs işsiz

kalıyor.Onları başka yoğun olan
hatlara aktaralım.”

Topbaş’ın son sözleri büyük alkış
aldı; “Minibüsçüler olmasa
İstanbul büyük sıkıntı yaşar…”

Daha sonra söz alan İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz; Taksim ve
çevresinde gerçekleşen olayları
tasvip etmediklerini belirtirken,
vandalizm boyutuna ulaşan
gösteriler nedeniyle esnafın mağdur
olduğunu dile getirdi. Bölgede 5000
civarında esnaf olduğunu açıklayan
Yılmaz, bunlardan 1000 kadar
esnafın olaylar nedeniyle büyük
zarara uğradığını kaydetti.

Çevre duyarlılığı ile hareket eden
ve şiddete bulaşmamış insanların
yanlarında olduklarını belirten
Yılmaz, protestoların da durmasını
istedi. İnsanların İstanbul’un cazibe
merkezlerinden biri olan Taksim’e
gitmekte  tereddüt yaşadığını
aktaran Yılmaz,” Her olayda olduğu
gibi burada da küçük esnaf ezilmiş

durumda. Esnaf günlerce
dükkanını açamadı. Esnafımız
borç içinde ve ay sonu ödemeleri
gereken faturalar var. Devletin
burada esnafımıza sahip çıkması
gerekiyor” ifadelerini kullandı.

Yılmaz esnafın uğradığı zararın
boyutunu 40 milyon TL olarak
açıkladı. Yılmaz, 5233 Terör ve Terörle
Mücadeleden Doğan Zararların
Karşılanması Hakkında Kanun’un
genişleterek, sadece dükkanı zarar
görmüş esnafın değil; olaylar
nedeniyle dükkanını açamamış,
günlük cirolarından mahrum olmuş
esnafın da yasa kapsamına
alınmasını istedi.

ESNAF MAĞDUR EDİLMEYECEK
İBB Başkanı Kadir Topbaş,

Başbakan Recep Tayyip Erdoğan’ın
talimatıyla esnafın uğradığı zararın
karşılanması için çalışmalara
başlandığını kaydetti. 

“Gezi olayları diye bilenen ve

Toplantı sonrasında Topbaş ve Yılmaz, oda başkanlarıyla bu tarihi toplantıyı fotoğrafladılar.

Topbaş ve Yılmaz sorunlara el koydular

TOPBAŞ, BÜROKRATLARA SESLENDİ: Topbaş,
“Metronun işsiz bıraktığı minibüsleri yeni hatlara

aktarın” deyince oda başkanları bürokratların 
yanında toplandı.

TOPBAŞ ve YILMAZ, sorunların çözümü için her meslek
grubuna ayrı toplantı düzenlemeyi planladılar.



esnafı mağdur eden gelişmeleri
değerlendirmek, esnafın
mağduriyetini gidermek adına bir
çalışma yapıyoruz” diyen Başkan
Kadir Topbaş, “Hepinizin bildiği
gibi, Türkiye'nin güçlenen
ekonomisine adeta nazar
değdiğini söyleyebileceğimiz bir
takım manipülasyonlar yapıldı.
Burada samimi duygularla adım
atanların, çevreci anlayışla
yürüyenlerin arkasına halkı
takarak ideolojilerini harekete
geçirmeye çalışanların oyunu
ortaya çıktı, bozuldu” dedi. 

Olaylara sağduyuyla yaklaşan
İstanbullulara teşekkür eden Başkan
Topbaş, eylemleri sürdürmek isteyen

bir grubun hala var olduğunu ve bu
durumun da esnafı tedirgin ettiğini
söyledi. Gezi Parkı yerine AVM
yapılacağına dair daha önce hiçbir
çalışma yürütmediklerini kaydeden
Topbaş, kendisinin de şehir içindeki
AVM’lere karşı olduğunu belirtti. 

TOPBAŞ VE YILMAZ’DAN ORTAK
ÇAĞRI

Toplantıya ara verildikten sonra
Kadir Topbaş ve Faik Yılmaz
kameralar karşısına geçti ve toplantı
hakkında bilgileri kamuoyu ile
paylaştı. Topbaş ve Yılmaz olaylar
devam ettiği sürece ülke
ekonomisinin zarar göreceğini ifade
ederken, yurttaşları itidale davet

ettiler.  Yılmaz,“Buradan
vatandaşımıza sesleniyorum. Artık
bu ayıp kaçan olayların bitmesini
ve hep beraber birlik, kardeşlik
içerisinde Türkiye'de beraber
yaşamayı diliyorum. Ümit
ediyorum ki bunlar bitecek.
İstanbul'da son yıllarda çok güzel
işler yapıldı” şeklinde konuştu.

İBB Başkanı Topbaş, taksiciden
fırıncıya, minibüsçüden bakkala
kadar tüm esnafı yakından
ilgilendiren konuları görüşmek adına
toplantılar düzenleneceğini açıkladı. 

Yılmaz, çeşitli mesleklerden
esnafın sorunlarını sıralarken, Kadir
Topbaş’ın çözüme yönelik
gayretinden dolayı kutladı. 

Yılmaz, medyada kamuoyu oluşturdu

İBB Kadir Topbaş’ın esnafın sorunlarını çözmede kararlı olması 152 odadan gelen esnaf
temsilcisini heyecanlandırdı.

Birçok TV kanalında canlı olarak yayınlanan basın
açıklamasını Topbaş ve Yılmaz beraber yaptı. 

Şükrü Akyüz, Kadir Topbaş, Faik Yılmaz ve 
Mehmet Banzaroğlu.

Oda başkanları toplantı sonrası Topbaş’ın çözüm sözünden dolayı umutlandılar, morallendiler.
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YILMAZ, TV’LERDE 
ESNAFIN SESİ OLDU

Taksim, Gezi Parkı olayları
nedeniyle zarara uğrayan
esnafın sıkıntılarını İSTESOB

Başkanı Faik Yılmaz ulusal basında
dile getirdi. Başkan Yılmaz 21 gün
süren eylemler neticesinde Taksim
ve civarında yer alan esnafın toplam
zararının 40 milyon TL’yi aştığının
bilgisini verdi.

Başkan Yılmaz, TGRT Haber’de
Fuat Kozluklu, Habertürk TV’de
Zafer Arapkirli’ye, Anadolu Ajansı
ile Cihan Haber Ajansı’nın tv
birimlerine yaptığı değerlendirme-
de Gezi Parkı olayları sonunda en
büyük zararı esnafın gördüğünü
söyledi. Olayların patlak verdiği ilk
günden bu yana esnafın şikayetle-
rini faks yoluyla kendilerine bildirdi-
ğini belirten Yılmaz, İSTESOB olarak
da zarar gören esnafın tespitinde
aktif rol oynadıklarını açıkladı.

Dükkanları maddi hasara
uğramış esnafa seslenen Yılmaz, iş
yerlerinde oluşmuş hasarları
fotoğrafla belgeleyerek Beyoğlu
Kaymakamlığı’na başvurulmasını
istedi. Beyoğlu Kaymakamlığı’nın

zararların tanzimi noktasında
gösterdiği çabadan dolayı takdir
eden Yılmaz, “Dükkanları hasar
görmüş esnafımızın yanında,
olaylar boyunca dükkanını
açamamış, açsa da çatışmalar
nedeniyle kapısından tek bir
insanın geçmediği esnafın mağ-
duriyeti de göz önüne alınmalı-
dır. Lokantalarımız, büfelerimiz ve
özellikle gıda sektöründe bulunan
esnafımız yaptıkları yemekleri
çöpe atmak zorunda kaldı. Ay
sonu geliyor ve 21 gün boyunca
satışları dibe vurmuş esnafımızın
ödemeleri var. Devletimiz
desteğin kapsamını

genişletmeli” çağrısı yaptı.
5233 Sayılı Terör ve Terörle

Mücadeleden Doğan Zararların
Karşılanması hakkındaki kanunun,
sadece dükkanları hasara uğramış
işyerlerini kapsadığını belirten
Yılmaz, olaylar nedeniyle günlük
cirolarından oluşmuş, ürünlerini
çöpe atmak zorunda kalan esnafın
göz önüne alınmasını talep etti.

Taksim için bir öneri de bulunan
Yılmaz, “Taksim ülkemizin turizm
merkezlerinden biri ve bizler
orada tarihi sergileyebilmeliyiz.
Tıpkı Avrupa’da olduğu gibi tarihi
eşyaların satıldığı dükkanları
Taksim’e inşa edebiliriz” dedi.

Taksim olayları sonrası esnafın uğradığı mağduriyeti ulusal basına taşıyan Başkan
Yılmaz, esnafın zararının karşılanması için kamuoyu oluşturdu ve toplumun 
önemli bir kesiminden destek gördü.

Yılmaz, medyada kamuoyu oluşturdu

Faik Yılmaz, Habertürk’te Zafer Arapkirli’nin sorularını yanıtladı.
Anadolu Ajansı’na açıklamalarda bulunan Yılmaz, Taksim 

olayları nedeniyle zarar gören esnafa tazminat ödenmesini istedi.

Karadeniz TVHabertürk
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Taksim Meydanı’nda yaşanan olaylar nedeniyle korkudan dükkanını günlerce
açamayan esnaf devletin yardımını bekliyor. İşine gidemeyen, dükkanını taş 
yağmuru ve molotof korkusundan açamayan esnaf, zararını nasıl 
karşılayacağının telaşına düştü.

KEPENKLER ÜÇ HAFTA 
AÇILMADI ZARAR BÜYÜK

Türkiye’de gündemi meşgul
eden konuların başında
gelen Taksim - Gezi Parkı

olaylarında esnafın durumu
gözlerden kaçtı. Günler boyunca
dükkanına gidemeyen, kepenk
indirmek zorunda kalan esnaf aldığı
yaraları sarmaya çalışıyor. Gezi
Parkı’ndaki ağaçların kesilmesine
tepki olarak başlayan eylemlerin önü
alınamayınca yaklaşık 3 hafta süren
protestolardan en çok zararı esnaf
gördü.

Esnaf, olayların yükseliş kazandığı
ilk günden itibaren gerek marjinal
grupların etrafa ve çevreye zarar
veren tutumları, gerekse biber
gazlarının çokça kullanılmasıyla zor
günler yaşadı. Birçok esnaf
dükkanına dahi ulaşamazken, bir
kısmı da kapalı kepenkler ardında
olayların sükunete kavuşmasını
çaresizce bekledi.

Olayların yatışmaya başlaması,
Taksim’e ulaşan barikatların
kaldırılmasıyla dükkanlarını açabilen

esnaf, şimdi yaralarını sarmaya
çalışıyor. Taksim’in sadece eylem
yapan insanlarca ziyaret edilmesi,
turistlerin meydana gelmemesi
sonucu dükkanları uzun süre
müşteri yüzü görmedi. 

Beyoğlu Belediye Başkanı Ahmet
Misbah Demircan da yaşanan
olaylar nedeniyle dükkanları zarar
gören esnafa çağrıda bulundu.
Esnafın ciddi derece mağdur
olduğuna da değinen Demircan,
“Beyoğlu Kaymakamı ile

Yakıp yıkma korkusu, esnafa dükkan açtırmadı
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görüştüm. Valiliğimizin bu tür
olaylarda, esnaf fotoğraflarıyla
birlikte, dilekçeleriyle
kaymakamlığımıza başvururlarsa
valiliğimizin bu konudaki
desteğini almış olacağız. Maddi
zararı olan esnafımıza
devletimizin bir desteğidir. Bu
destek hemen devreye girebilir”
dedi.

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik Yılmaz
Gezi Parkı olayları nedeniyle esnafın
çok büyük zararlar gördüğünü
söyledi. Başkan Yılmaz, ” Yaşanan
olayların faturası esnafa çıkmış
durumda. Esnafımız günlerce
siftah yapmadı.  Esnafın çok
büyük maddi zararları oldu.
Esnafın olaylardan gördüğü
zararların karşılanması gerekiyor”
şeklinde görüş belirti. 

Olayların dinmeye başlamasının
ardından dükkanlarını açan esnaf,
İstanbul Esnaf Dergisi’ne konuştu.
Maddi kayıplarının kendilerini dar
boğaza soktuğunu belirten esnaf, bir
daha böyle olayların yaşanmaması
için dua ediyor.

Kuruyemişçi esnaf Selahattin
Küçük, gösteriler nedeniyle
günlerce dükkanını açamamış. Bu
sürede kepenk kapatmaktan başka
çareleri olmadığını söyleyen Küçük,
bir yandan gaz bombası, bir yandan
taşların arasında can derdinde
olduklarını söyledi. 

Müşterilerinin büyük bir
bölümünün turistlerden oluştuğunu

belirten Selahattin Küçük, Taksim’in
turistler için ürkütücü bir yer izlenimi
yarattığını, bundan dolayı da uzun
süre turistlerden mahrum
kalacaklarını ifade eden Küçük,
”Böyle devam ederse durum hiç
parlak değil, gelecek de aydınlık
görünmüyor. Çarşıya gelen
Amerikalı, Avrupalı, Japon
aklınıza kim gelirse yok artık;
Araplar bile yok” şeklinde konuştu. 

İlkan Erdem yakın bir döneme
kadar dolup taşan lokanta dükkanını
boş koltuklarına bakmaktan hicap
duyuyor. Hala insanların Taksim’e
gelmekte tereddüt yaşadığını
kaydeden Erdem, kötü günleri
atlatmak için gün sayıyor. İlkan
Erdem, 15’i aşkın işçisinin maaşını ve
kirasını ay sonunda nasıl denkleştire-
ceğini kara kara düşünüyor.

Yunus Çakmak, İstiklal
Caddesi’nde işlettiği kafesinin
kepenkleri günlerce kapalı tutmak
zorunda kaldı.
Dükkanını açtığı günler
de ise boş sandalyelere
bakmak zorunda
kaldığını belirten Yunus
Çakmak, “İnsanlar
kafeye sohbet
etmeye, bir kahveyle
yorgunluğunu
dindirmeye gelir. Şu
an ortamda kimse
huzurlu değilken
dükkanımız boş
kalıyor. Gün boyu boş
dükkanı bekliyoruz.

görüşünü paylaştı. 
Seval Işık Taksim’de bir giyim

mağazası işletiyor. Olaylar süresince
dükkanına, müşteri gelecek mi
merakından çok, dükkanına zarar
gelir mi telaşına düşmüş durumda.
Olayların ivme kazandığı günlerde
dahi dükkanını terk etmeyen Seval
Işık, olaylar alevlendiğinde
kepenkleri indirip dükkanında
beklemiş, yatışmaya başladığında ise
tekrar açmış. 

Öte yandan dükkanı kapalı
kaldığı için yardım talebinde
bulunan esnaf yazılı dilekçelerini
Beyoğlu Kaymakamlığı’na verdi.

İSTESOB Baaşkanı Faik Yılmaz,
toplumsal olaylar ve terörle ilgili
5233 sayılı yasa sadece fiziki zararları
karşıladığını  ama burada dükkanını
açamayan esnafın özel durumu söz
konusu olduğunu, bunun için de
özel bir uygulama istediklerini
belirtti.

GEZİ’NİN MAĞDURU ESNAF OLDU

Selahattin Küçük, olaylar nedeniyle kiralarını bile
ödemekte zorlandıklarını belirtti.

Esnaf olayların gölgesinde ekmeğinin peşinde..

Dükkanlar açılsa da müşterisiz kaldı.
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BAŞBAKAN’DAN 
ESNAFA YARDIM SÖZÜ

Başbakan Recep Tayyip
Erdoğan, Türkiye Esnaf
ve Sanatkarları

Konferadasyonu (TESK) Genel
Başkanı Bendevi Palandöken ve
beraberindeki heyeti, AK Parti
Genel Merkezi'nde kabul etti.  81
ilden esnaf temsilcisinin de
katıldığı toplantıya İSTESOB,
başkanvekilleri Mustafa Nuhoğlu
ve Mustafa Keskin tarafından
temsil edildi.

Toplantı sonrası açıklamalarda
bulunan Palandöken, Gezi Parkı
olayları nedeniyle esnafın ciddi
miktarda zarar gördüğünü
belirterek,  esnaf ve vatandaşın

huzursuz olduğunu, alışverişin
durma noktasına geldiğini dile
getirdi. 

Palandöken, Başbakan
Erdoğan'ın esnafın zararı ve genel
sorunları ile ilgili kısa sürede
düzenleme yapılacağını
söylediğini kaydetti. Önemli
olanın, ülkede huzurun devam
etmesi olduğuna işaret eden
Palandöken, gerek içeride
gerekse dışarıda ülkenin imajının
zarar görmesinin esnafı da
olumsuz etkilediğini belirtti.

Başbakan’ın  esnaf
temsilcilerine Ankara, Hatay ve
İzmir'deki Gezi Parkı eylemlerinin

görüntülerini izlettiği öğrenildi.
Başbakan Erdoğan'ın, Taksim ve
yurdun diğer yerlerinde yaşanan
olaylarla ilgili slaytlar gösterdiğini
aktaran Palandöken, "Biz mutlu
bir şekilde ayrılıyoruz. İnşallah
eylemler de sonlandırılma
noktasına geldi" diye konuştu.

Palandöken, esnafın uğradığı
zarara ilişkin Başbakan’ın elinde
75 milyon liralık bir zarar bilgisi
olduğunu ifade ederek, "Rakam
açıklananın çok üstünde.
İş kayıpları var. Çalışanla-
rın sosyal güvenlik primi başta
olmak üzere birçok sorunu var"
dedi.

Başbakan Recep Tayyip Erdoğan, kendisini
ziyaret eden Türkiye Esnaf ve 
Sanatkarları Konfederasyonu (TESK)
heyetine, Gezi Parkı olayları nedeniyle 
mağdur olan esnafın zararların
karşılanacağını söyledi. 

DİKKAT! İŞ GÜVENLİĞİ YASASINDA ERTELEME YOKESNAF TAZMİNAT BEKLİYOR
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DİKKAT! İŞ GÜVENLİĞİ YASASINDA ERTELEME YOK

6331 sayılı yasa hala yürürlülükte

Bilindiği gibi yasa Temmuz
ayı itibariyle, 50’den az
çalışanı olan tehlikeli ve

çok tehlikeli sınıfındaki işyerlerinde
tam zamanlı ya da kısmi zamanlı
işyeri hekimi, iş sağlığı ve güvenliği
uzmanı çalıştırılmasını zorunlu
kılıyor. Bu noktada harekete geçen
TESK, küçük esnafın mağdur
olmaması ve yasaya daha iyi
hazırlanması için, tehlikeli ve çok
tehlikeli iş yerleri için 1 Temmuz’dan
geçerli olacak olan iş yeri hekimi ve iş
güvenliği çalıştırma zorunluluğunun
1 yıl süreyle ertelenmesini talep etti. 

Esnaf temsilcileri, Başbakan
Recep Tayyip Erdoğan’ı ziyaretinde
esnafın sorunlarına ilişkin TESK’in acil
talepler listesinde yer alan 6331 sayılı
İş Sağlığı ve Güvenliği Kanunu’nda
değişikliğin meclisin gündemine
alınmasını istediler. Konuya ilişkin
yazılı açıklama yapan Türkiye Esnaf
ve Sanatkarları Konfederasyonu

(TESK) Genel Başkanı Bendevi
Palandöken, 6331 sayılı İş Sağlığı ve
Güvenliği Kanunu’nunda yer alan,
tehlikeli ve çok tehlikeli sınıfındaki iş
yerlerinin, iş yeri hekimi ve iş
güvenliği bulundurma zorunluluğu-
nun ertelenmesini talep ettiklerini
belirtti. 

ZAMAN KAYBETMEYİN 
ESBİR yönetici işyeri hekimi

Hasan Basri Arca, 6331 sayılı yasada
erteleme söz konusu olmadığını
açıkladı. 1 Ocak 2013’ten itibaren
yasada öngörülen risk analizi, acil
durum planı, çalışanların sağlık göze-
timi, iş sağlığı ve güvenliği eğitimle-
rinin hala kanuni bir zorunluluk ol-
duğunu hatırlattı ve bu konular üze-
rinde erteleme olmayacağını belirti. 

ODALAR ESBİR’LE HAZIRLANACAK
Esnaf odaları geçiş sürecinde

6331 sayılı yasaya İSTESOB’un

bünyesinde
oluşturduğu
İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar İş
Sağlığı Güvenliği
Danışmanlık
Şirketi’yle (ESBİR)
hazırlanacak. İş
Sağlığı ve Güvenliği hakkında bilgi
almak isteyen odalar, iş yerleri
ESBİR’in uzman kadrosundan
danışmanlık hizmeti alabilecek

ESBİR’den risk değerlendirmesi,
acil durum planları, iş sağlığı ve
güvenliği eğitimleri, sağlık
gözetimleri, sağlık danışmanlığı gibi
hizmetleri almak mümkün. İş Sağlığı
ve Güvenliği konusunda işletmelerin
bilinçlendirilmesi, gerekli çalışmala-
rın yerine getirilmesini temel
hedefleri olarak açıklayan ESBİR’e,
www.esbir.net üzerinden ya da
0212 568 45 68 no’lu telefon
numarasından ulaşmak mümkün.

Uzmanlar, 6331 Sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği Kanunu’nun ertelendiğine ilişkin bilgilerin
yanlış olduğunu belirterek, sadece bazı hükümlerde geçiş süresi tanınmasının talep
edildiğini açıkladılar. İşte 6331 sayılı yasada ertelenmesi istenen maddeler;

Hasan Basri Arca
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426 sıra nolu Vergi Usul
Kanunu Genel Tebliği 15
Haziran 2013’te

yayınlandı. Yeni nesil ödeme
kaydedici cihazların kullanılma
mecburiyeti ve onaylanmasına
dair usul ve esasları içeren 426
sayılı Vergi Usül Kanunu Genel
Tebliği’ne göre “Post cihazlı
Yazar Kasa” kullanımı 1
Temmuz’dan itibaren seyyar
esnafta zorunlu hale geldi. Buna
göre yol kenarı otoparklar,
akaryakıt pompaları, paket servisi
yapan lokanta ve benzeri işyeri
(seyyar) olan mükellefler
1/7/2013 tarihinden itibaren yeni
nesil ödeme kaydedici
cihazlardan EFT-POS özelliği
olanlarını kullanmak
zorundadırlar.

15 Haziran 2013’te yayınlanan
Vergi Usül Kanunu Genel Tebliği
yeni nesil ödeme kaydedici
cihazların kullanımını, meslek
gruplarına göre ayrı ayrı
tarihlerde kademeli olarak
hükmediyor. 3100 sayılı Katma
Değer Vergisi Mükelleflerinin
Ödeme Kaydedici Cihazları
Kullanmaları Mecburiyeti
Hakkında Kanun ve ilgili
mevzuatına göre ödeme
kaydedici cihaz kullanmak
zorunda olan mükelleflerden,
faaliyetlerinde seyyar EFT-POS
cihazı kullananlar 1/7/2013
tarihinden itibaren yeni nesil
ödeme kaydedici cihazlardan

EFT-POS özellikli cihazları
kullanmak zorundadırlar.
Kapsama dâhil olan mükelleflerin,
mezkûr tarihten sonra
kullandıkları tüm seyyar EFT-POS
cihazlarının yeni nesil ödeme
kaydedici cihaz özelliği
bulunmalıdır. Mükellefler bu
tarihten önce de söz konusu yeni
nesil ödeme kaydedici cihazları
alarak kullanabilirler. 15 Haziran
tarihli son tebliğ yeni nesil
kullanım hükümlerini şöyle
sıralıyor:

Yol kenarı otopark hizmeti
veren mükellefler 1/7/2013
tarihinden itibaren yeni nesil
ödeme kaydedici cihazlardan EFT-
POS özelliği olanlarını kullanmak
zorundadırlar.

Basit/Bilgisayar bağlantılı yeni
nesil ödeme kaydedici cihazları
kullanmak zorunda olan
mükelleflerin bu mecburiyetleri
(3100 sayılı Katma Değer Vergisi
Mükelleflerinin Ödeme Kaydedici
Cihazları Kullanmaları
Mecburiyeti Hakkında Kanuna
dayanılarak çıkarılan ilgili
mevzuata göre muaf tutulanlar
hariç) 1/1/2016 tarihinde
başlayacaktır. Mükellefler, bu
tarihten önce de Bakanlığımızca
onaylanmış yeni nesil ödeme
kaydedici cihazları alarak
kullanabilirler. Ayrıca bu
mükellefler, istemeleri hâlinde
EFT-POS özelliği olan yeni nesil
ödeme kaydedici cihazları da
kullanabilirler.

HABER

POSTLU YAZAR KASA
BAŞLADI
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YAZAR KASADA SON TEBLİĞ

Yılmaz, “Postlu yazar
kasada adalet yerini buldu”
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,

yeni nesil yazar kasada
3 ayrı markanın onaylanması

üzerine, “Adalet yerini buldu. İlk
çıktığında esnafımızı tek
markaya mecbur bırakmışlardı.
Bu da tekel fiyat oluşmasına ve
yüksek meblağlardan dolayı
şikayete yol açmıştı. Bu
durum düzeldi” şeklinde
konuştu.

Yasanın piyasalarda biraz yanlış
yorumlandığını belirten Faik Yılmaz
bu konuda da şunları söyledi: “426
sayılı tebliğ açık ve net. 1
Temmuzdan itibaren yeni nesil
cihazı kullanmak zorunda
olanlar, sadece yol kenarı
otoparklar ile seyyar satış
yapanlar işle paket servisi yapan
lokanta ve benzeri işyerleri.
Bir de akaryakıt pompaları.

Bunların dışındakiler 2016’ya
kadar eski cihazlarını
kullanabilecekler. Ancak eski
cihazlarında mali hafızası
dolanlar, çiplerini yenileyip eski
cihazlara devam edemeyecekler
ve yeni nesil cihaz alıp onları
kullanacaklar. Yani yeni nesil
cihazların kullanımı kademeli
olarak ayrı ayrı tarihlerde
uygulanacak.” 

Akaryakıt pompalarına
bağlanan ödeme kaydedici cihaz
kullanmak zorunda olan
mükelleflerin, bu cihazlarla ilgili
bakanlıkça belirlenmiş şartlara
uygun yeni nesil ödeme
kaydedici cihazları kullanmaları
zorunludur.

3100 sayılı Katma Değer Vergisi
Mükelleflerinin Ödeme Kaydedici

Cihazları Kullanmaları Mecburiyeti
Hakkında Kanunun ilgili genel
tebliğlerine göre ihtiyari olarak
sinema giriş bileti veya yolcu
taşıma bileti düzenleyen cihaz
kullanan mükellefler, 1/1/2016
tarihinden itibaren yeni nesil
ödeme kaydedici cihaz
kullanmak zorundadır. Ancak bu
cihazların, onaylanmış olması

şartıyla sinema giriş bileti veya
yolcu taşıma bileti
düzenleyebilecek şekilde
üretilmesi veya ithal edilmesi
mümkündür.

Yeni nesil ödeme kaydedici
cihazlar, temel olarak
Basit/Bilgisayar Bağlantılı ve EFT-
POS özelliği olan cihazlar olmak
üzere iki gruba ayrılmaktadır.

Faik Yılmaz’ın “Yeni nesil yazar kasalar neden tek bir firma tarafından satılıyor” eleştirisi karşılığını buldu; 
3 ayrı marka daha pazara girdi.



KAPAK

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği, WOW Hotel’de
düzenlediği kahvaltılı istişare

toplantısında Ak Parti İstanbul İl
Başkanı Aziz Babuşcu’yu ağırladı.
Toplantıda konuşan İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz tüm
sektörlerle ilgili esnafın
sorunlarını Babuşcu’ya aktardı ve
problemlerin çözümünde
desteklerini istedi.

152 esnaf odası temsilcisi ile
gerçekleşen toplantıda, esnaf için
hayati öneme sahip konular Başkan
Faik Yılmaz tarafından gündeme
getirildi. Başkan Yılmaz, genel
olarak esnafın zor bir süreçten
geçtiğini aktarırken, çözüm
dosyasını Aziz Babuşcu’ya sundu.

Konuşmasına Taksim’de yaşanan
olaylara değinerek başlayan Başkan
Yılmaz, esnafın olayların kaybedeni

ve en çok zarara uğrayan kesimi
olarak niteledi. Esnafın devletine
olan bağlığına vurgu yapan Başkan
Yılmaz, “Artık ülkede yaşanan her
sıkıntının faturasını esnafın
ödediği dönemler geride kalsın.
Gezi Parkı ve çevresinde yaşanan
sıkıntılar esnafımızı maddi zarara
uğratmış durumda.  Bu zararların
giderilmesi gerekiyor ama devle-
timiz sadece dükkanları hasar

AZİZ BABUŞCU, ESNAF SOFRASINDA

BABUŞCU’DAN ESNAFA
ÇÖZÜM SÖZÜ
İSTESOB, esnafın sorunlarından toplumun çeşitli kesimlerini bilgilendirmeye 
Ak Parti İstanbul İl Başkanı Aziz Babuşcu’yla devam etti. Sorunların tek tek dile 
getirildiği istişare toplantısında, Babuşcu’dan esnafa destek sözü çıktı.  

Faik Yılmaz, tüm meslek gruplarının sorunlarını tek tek dile getirdi.



görmüş işletmelere yardım
ediyor. Burada olaylar nedeniyle
dükkanını kapatmak zorunda
kalan ve günlük cirolarından
olmuş esnafımız göz ardı
ediliyor” dedi.

Yılmaz, Taksim olayları
nedeniyle  bin civarında esnafın
maddi kayba uğradığını aktardı ve
bazı esnafların İSTESOB’a ulaşan
şikayetlerini okudu.

SORUN BÜROKRASİ
Yılmaz, yaşadıkları sıkıntıların

ana kaynağı olarak bürokratları ve
onların yarattığı bürokrasiyi
gösterdi. Yılmaz, bu tür
toplantılarda kurulan diyalogla
bürokrasiyi aşıp, çözüme daha
çabuk ulaşacaklarını söyledi.

Yılmaz, kentsel dönüşüm
nedeniyle dükkanları yıkılacak
esnafın mağduriyetini gidermek
adına esnaf çarşıları yapılmasının,
esnaflığın yaşatılması adına hayati
önem taşıdığını söyledi.

Esnafın oda kaydı esnasında

ödediği harç ile aidat ücretleri ve
esnafın sicil kaydını kapatırken
ödediği meblağların da makul bir
seviyeye çekilmesini teklif eden
Başkan Yılmaz, esnaf odalarının ‘ölü
soyucu’ yaftalamasından kurtul-
ması için yeni bir düzenlemenin
şart olduğunun belirtti.

Faik Yılmaz, daha birçok
meslekte yaşanan problemleri dile
getirirken, gündeme taşıdığı
konuları şöyle sıraladı. 

MİNİBÜSÇÜLERİN MÜKTESEP
MÜCADELESİ

Minibüsçülerinin sorunlarının
ciddi bir boyut kazandığını ifade
eden Başkan Yılmaz, İstanbul
Büyükşehir Belediyesi ile yapılan
görüşmelerde müktesep hakların
vazgeçilmezleri olduğunu bir kez
daha yineledi ve bu sözleri salonda
alkışlı yanıt buldu. Bürokrasi
engeline takıldıklarını belirten
Başkan Yılmaz, bu noktada

AZİZ BABUŞCU, ESNAF SOFRASINDA

Aziz Babuşcu - Faik Yılmaz
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çağrılarına uyulup esnafın
dinlenmesini istedi.

İBB’nin minibüsleri otobüse
çevirip, 15 yıl kullandıktan sonra
belediyeye tüm haklarıyla
devredilmesi teklifini kabul
edilemez olduğunun altını çizen
Başkan Yılmaz, minibüsçülerin
mağdur edilmemesi adına Aziz
Babuşçu’dan sorumlu yöneticilerin
bilgilendirilmesini istedi.

AVM’ler konusunu da
değerlendiren Başkan Yılmaz,
AVM’lerin şehrin içine yoğun bir
şekilde nüfuz etmesini ve her
geçen gün sayılarının artmasının
esnafı mağdur ettiğini belirtti.
Yılmaz, AVM’lerin ücretsiz servis

hizmeti vermesinin de önüne
geçilmesi gerektiğini söyledi.

YENİ SANAYİ BÖLGELERİ
İkitelli’deki sanayi sitelerinin

küçük işletmeler için tesis edildiğini
aktaran Başkan Yılmaz, esnafın
bugün yeni alanlara daha çok
ihtiyacı olduğunu ifade etti ve bir
an önce yeni sanayi siteleri
kurulması gerektiğini vurguladı.

PLAKA TAHDİDİ
Başkan Yılmaz servis aracı

işletmecilerinin plaka tahdidinde
yaşadığı problemi birçok
platformda olduğu gibi WOW
Hotel’de gerçekleşen toplantıda da

gündeme getirdi. 27 ilde servis
aracı plaka tahdidi bulunmasına
rağmen İstanbul’un bu
uygulamanın dışında kaldığına
dikkat çeken Başkan Yılmaz,
İstanbul’da esnafın gördüğü haksız
muamelenin bu alanda da
karşılarına çıktığını sözlerine ekledi.
Başkan Yılmaz niçin plaka
tahdidinde ısrarcı olduklarını şöyle
özetledi: ”Şu anki düzenin sonucu
olarak korsan servisçilik yapan
kişilerin sayısı arttı. Öğrenci
taşımacılığı yapan servis
araçlarının kontrolünde ve
disiplinin sağlanmasında da
güçlük çekiliyor. 27 ilde olduğu
gibi İstanbul’da da servis
araçlarına plaka tahdidi
uygulamasını talep ediyoruz.” 

BELGE AFFI
Ustalık belgesi affının 1984

öncesi işyerlerini açmış kişileri
kapsadığını söyleyen Başkan
Yılmaz, affın genişletilmesini
isterken taleplerini şu şekilde
açıkladı; “1984 öncesi
dükkanlarını açmış insanların
tamamı bugün usta olmuş
insanlar. Ustalık belgesi affının,
bir yaraya derman olması
isteniyorsa, 01.01.2011
Tarihinden önce 3308 sayılı

Başkan Yılmaz, çözüm dosyasını Babuşcu’ya verdi.
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Mesleki Eğitim Kanunu
kapsamında işyeri açmış, vergi
kayıdını yaptırmış ve esnaf
siciline kayıtlı esnaf ve sanatkara
bir defaya mahsus olmak üzere
doğrudan ustalık belgesi
düzenlenmesini sağlayacak bir
başvuru affının çıkarılması
gerekiyor.” 

TEKRAR BİR ARAYA GELMELİYİZ
Ak Parti İstanbul İl Başkanı, Faik

Yılmaz’dan çözüm dosyasını
aldıklarını ve gerekli incelemeler
sonucunda izleyecekleri yol
haritasını belirleyeceklerini söyledi. 

Başkan Yılmaz’ın İfade ettiği
sorunlarla ilgili olarak, çözüm
üretecek makamlarla görüştükten
sonra tekrar bir araya gelebilecek-
lerini ifade eden Aziz Babuşcu,
”Bugün burada dile getirilen
sorunlarla ilgili ne kadar mesafe
almışız ve hangi sorunları ne
ölçüde giderebiliriz, bunları

görüşmek adına tekrar bir
toplantı düzenleyip istişarede
bulunabiliriz. Şu iyi bilinmeli ki,
çözüme kavuşturamayacağım bir
sorunlar ilgili taahhütte
bulunmam; çözmeyi taahhüt
ettiğim bir konuyu da mutlaka
çözerim. Konunun muhatapları
ile görüşmeden sizlere burada
bazı sözler vermek istemiyorum.
Ama emin olun Başkan Yılmaz’ın
çözüm dosyası incelenecektir”
şeklinde konuştu. 

Taksim olaylarını da
değerlendiren Aziz Babuşcu,
”Cumhuriyet tarihinin en başarılı
Mayıs ayını, en kötü Mayıs ayına
çevirmeye çalıştılar” ifadelerini
kullandı. 

Konuşmaların ardından bazı
esnaf temsilcileri mikrofonu eline
aldı ve Aziz Babuşcu’ya sorular
yöneltti.

Program sonunda Başkan
Yılmaz tarafından Aziz Babbuşcu’ya
plaket takdim edildi.

Babuşcu, esnafın sorunlarının çözümü için ellerinden geleni 
yapacaklarını söyledi.

Aziz Babuşcu, toplantı sonrası oda başkanlarıyla toplu halde objektiflere poz verdi.



İstanbul Vergi Dairesi Başkanı
Mustafa Dakın, Başkan
Yardımcısı Fatih Kaya ile

birlikte İSTESOB’da esnaf odası
başkanlarını, yeni dönemde esnafı
bekleyen gelişmeler hakkında
bilgilendirdi. İSTESOB’u ziyaret eden
İstanbul Gelirler Müdürü Mustafa
Dakın, vergide yeni uygulamaları
aktarırken esnaf odası başkanlarının
sorularını cevaplandırdı.

Mustafa Dakın esnafı, ekonomik

gelişmenin ilk basamağı olarak
nitelerken, esnafın istihdam
yaratmaktaki gücünü takdir etti.
Bugün geldiği noktayı, yaşadığı
esnaflık tecrübesine bağlayan Dakın,
esnaflığın kendisine, başkalarının
dilinden anlama kabiliyetini
kazandırdığını söyledi.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Hukuk Müşaviri Av. Kemal
Ferlengez ve Mali Müşavir Sabri
Tümer’in yer aldığı toplantıda 60’a

yakın oda başkanı toplantıda hazır
bulundu.

Mustafa Dakın, esnafın zor bir
süreçten geçtiğinin farkında
olduklarını belirtirken, kimsenin
esnaflık yok olur endişesine
kapılmamasını söyledi.  AVM’lere
karşı yenik düşen esnafa da umut
verici konuşmalar yapan Dakın,
hiçbir AVM’nin esnafın verdiği
hizmeti veremeyeceğini, bu duru-
mun bilincinde olan vatandaşların
da esnaftan alışveriş yapmaktan
vazgeçmeyeceğini ifade etti. 

Dakın, esnafın birlik olmasını ve
amatör ruhunu koruyarak profes-
yonel işler yapmaları tavsiyesinde
bulundu. Büyük şirketlerin satarken
değil; alırken kazandığına dikkat
çeken Dakın, esnafın bu hususa
dikkat etmesini istedi.

Esnaflığa yıllarını vermiş
insanların, dükkanlarını yeni açmış
insanlarla bir tutulamayacağını
söyleyen Dakın, mesleğine yıllarını
vermiş esnafa bazı ayrıcalıklar
tanınması gerektiğini belirtti. 

MUSTAFA DAKIN,  
ESNAFI RAHATLATTI
İstanbul Vergi Dairesi Başkanı Mustafa Dakın, İSTESOB’da yaptığı sunumda yeni
mali dönemde esnafı bekleyen gelişmeleri esnaf odası başkanlarına aktardı.  

HABER

Dakın, bugün geldiği noktayı, yaşadığı esnaflık tecrübesine bağladı.

İstanbul Vergi Dairesi’nde yeni dönem

Mustafa Dakın, sunumu öncesi İSTESOB’u gezdi.
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Başkan Yılmaz, Mustafa Dakın için
devletin güler yüzü nitelemesi yaptı
ve açıklamalarına şöyle devam etti;
”Bu güler yüzün altında esnaflık
mayası var. Sayın Mustafa
Dakın’ın esnaf bir aileden geliyor
oluşu, bizleri daha iyi anlamasına
yardımcı oluyor” şeklinde konuştu.

İstanbul’da 71.243 esnafın vergi
kaydını kapattığını aktaran Başkan
Yılmaz, Gümrük ve Ticaret Bakanlığı
tarafından bu rakamın güncellen-
mesini ve bu kişilerin oda kayıtlarının
da kapatılmasını kendilerinden
istendiğini aktardı. Yaptıkları bazı
araştırmalar neticesinde bazı
esnafların vergi kaydını
kapatmadıklarını ve bu durumu
vergi dairelerine ilettiklerini söyleyen
Yılmaz, şu ana kadar herhangi bir
geri dönüş alamadıklarını belirtti. 

ESNAFIN VERGİ KARNESİ
Dakın, büyüme oranına ve

enflasyondaki düşüşe paralel olarak
2012’de vergi tahsilatında yüzde
15’lik artış, iade edilen KDV’de ise
yüzde 30 oranında artış
kaydedildiğini açıkladı. Toplantıda
esnafın 2012 vergi bilançosu da
ortaya çıktı. Türkiye genelinde
esnaftan 362.396 TL vergi
toplanırken, İstanbul’da bu rakam
147.528 TL olarak gerçekleşti. Bu
rakamın Türkiye’deki esnaf sayısına
bakıldığında düşük bulduğunu
kaydeden Dakın, bu noktada esnafa
özeleştiri yapmaları çağrısında
bulundu. 

ORTAK VEZNE DÖNEMİ
İstanbul Vergi Dairesi’nin

başlattığı uygulama ile artık vergi
dairelerinde sıra bekleme derdi de
ortadan kalkmış oldu. Mükellefler
sadece bağlı olduğu vergi
dairelerine ödeme yapabiliyordu,
ortak vezne uygulaması ile
vatandaşlar herhangi bir vezneden
hangi şehirde olurlarsa olsunlar
ödemelerini yapabilecekler. 

Cezadan ziyade hasılat tespiti ve
takibine ağırlık verdiklerini dile
getiren Dakın, borçlarını düzenli
ödeyen mükellefleri de çeşitli
etkinliklerle ödüllendirmek
istediklerini söyledi.

YANLIŞ HESAP DAKIN’DAN
DÖNDÜ

Sunum sonrası soru cevap
kısmına geçildi ve oda başkanları
sıkıntılarını Vergi Dairesi Başkanı’na
iletti. Ümraniye Bakkallar Odası
Başkanı Resul Taşçı, başına gelen
hayretlik bir durumu Başkan
Dakın’a anlattı ve sorunun çözüme
kavuşması için yardım istedi. 

Taşçı, esnaf odalarının vergiden
muaf olmasına rağmen,
Ümraniye Bakkallar Esnaf Odası’na
KDV beyannamesi gösterilmediği
gerekçesiyle 270 bin TL ceza
kesildiğini söyledi. Konuyu
mahkemeye taşıdıklarını kaydeden
Taşçı’ya sevindirici haberi ise
Vergi dairesi başkanı verdi ve Dakın,
yanlışlığı en yakın zamanda ortadan
kaldıracaklarını açıkladı. 

Dakın, Yeni nesil yazar kasaların
durumu ile gelen bir soruyu, “Evlere
servis yapan işletmeler ile otopark
hizmeti veren yerler, Temmuz
ayından itibaren yeni nesil
yazarkasaları kullanmak zorunda”
şeklinde cevapladı. Dakın, tüm
işletmelerin yeni nesil yazarkasalara
geçmesi için verilen son sürenin ise
31 Aralık 2013 olduğu bilgisini
paylaştı.

Ümraniye Esnaf ve Sanatkarlar
Odası Başkanı Bayram Çavuşoğlu,
yerinde faturalanmayan malların,
piyasada faturalanmasının mümkün
olmadığını dile getirdi. 

Şoförler ve otomobilciler
odasından temsilciler de üzerlerine
bindirilen KDV ve ÖTV zamlarından
şikayet etti ve hiçbir destek
görmeden ticari faaliyetlerini
sürdürmek zorunda
bırakıldıklarından şikayet
etti.

İSTESOB Mali Müşavir Sabri
Tümer, Mustafa Dakın’ın göreve
geldiği gün söylediği “Ben vergi
dairesini oturduğum koltuktan
idare etmeyeceğim. Meslek
kuruluşları ve sivil toplum
kuruluşları ile yakın ilişkiler
kuracağım” sözünü ne kadar doğru
bulduğunu ifade ederken, bugün
verilen sözün yerine getirildiğinin
görmekten son derece memnun
olduğunu söyledi.

Toplantı sonrası Başkan Faik
Yılmaz’n makamına geçilirken, Dakın
İSTESOB Anı Defteri’ni imzaladı.

İstanbul Vergi Dairesi’nde yeni dönem



İstanbulESNAF Dergisi’nin elinizdeki
sayısı yine çarpıcı haber, söyleşi ve
analizlerle dopdolu. Bu sayımızda

dergimizin kapağına, İstanbul Büyükşehir
Belediye Başkanı Kadir Topbaş’ın, minibüsçü-
lerin hat mağduriyetinin giderileceğine ve
diğer meslek gruplarının sorunlarının
çözümüne  ilişkin açıklamalarını çıkardık. 

Başkan Kadir Topbaş’ı dinlerken üç cümlesi
oldukça dikkat çekiciydi; “Her kararımda sizin
yerinize kendimi koyuyorum. Esnafı
ezdirmem.” Bu cümle Topbaş’ın esnafa yakın-
lığını, samimiyetini ortaya koymaya yetiyor.

Topbaş’ın esnafı koruyucu bir başka yak-
laşımı da salondaki bürokratlara olan sıkı tali-
matlarıydı; “Esnafı mağdur etmeyin, esnafla
rekabet etmeyin.” Bu cümle de önemliydi.
Topbaş bununla da kalmadı,bürokratlarına
Esenler, Güngören ve Bağcılar’da 500’e yakın
minibüsün boşa çıktığını ve bunların başka
hatlara aktarılması talimatını verdi.  

Sayın Topbaş,  engellilere yönelik rampa
uygulamasının ertelenmesi için verdiği sözle
minibüsçüleri rahatlattı; “Temmuz 2013
uygulamasının ertelenmesi için yasa gerek,
bu konuyu Bakanımıza ve Başbakanımıza
ileteceğim.”  Bu cümle de minibüsçülerin
yüreğine su serpti. Ayrıca “Minibüsçüler
olmasa İstanbul ulaşımda büyük sıkıntı
yaşar” diyen Kadir Topbaş’ın bu son cümlesi
ise minibüsçüler için başka söze hacet
bırakmadı. Kadir Topbaş’ın oda başkanlarıyla
toplantısını sayfalarımızda bulabilirsiniz.  

Değerli okuyucular,  6331 sayılı vergi
yasası yeni nesil yazar kasa kullanımını

hükmetmekte ve uygulama 1 Ocak 2013’te
başlamaktaydı. 1 Temmuz 2013’te de seyyar
esnaf ile yol kenarı otoparklarda başlaması
zorunlu hale gelmişti. Ancak bir konuda
adaletsizlik vardı, o da piyasaya sadece bir
marka ile çıkılmasıydı. Başkan Faik Yılmaz, bu
konuyu medyada uzun süre dile getirdi ve
Rekabet Kurumu’nu göreve çağırmıştı. Nihayet
Haziran ayı ortasında Maliye Bakanlığı iki
markayı daha onayladı ve  tek marka sendro-
muna son verildi. Bu yeniliği sayfalarımızda
bulacaksınız.

Haziran ayında İSTESOB’un bir önemli
konuğu İktidar partisi İstanbul İl Başkanı
Aziz Babuşçu oldu. WOW Otel’deki kahvaltıda
ulaşımdan gıda ve hizmet sektörüne kadar
tüm esnaf sanatkarın güncel sorunları
aktarıldı.

Bir diğer konuğumuz da Sarıyer Belediye
Başkanı Şükrü Genç oldu. Başkan Genç de
AVM’lere karşı olduğunu ifade ederken esnafın
yaşatılması gereğine dikkat çekerek oda
başkanlarının gönlünde taht kurdu.

İstanbul Gelir İdaresi Başkanı Mustafa
Dakın’ın açıklamaları elinizdeki sayıda geniş
biçimde yer aldı. Dakın,  vergide yenilikleri
aktarırken oda başkanlarının sorularına da
ayrıntılı yanıtlar verdi.

Tüm konuklarımızın ziyaretleri haber ve
fotoğrafları elinizdeki sayıda geniş biçimde yer
aldı.

Bu sayımızda yazarlarımız Av. Kemal
Ferlengez, Sabri Tümer ve Muzaffer Garip’in
özgün yazı ve analizlerini okuyabilirsiniz.
Sağlıcakla kalın.   

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum

ESNAFIN GÖNLÜNDE

TAHT KURMAK
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Konuğumuz Sarıyer Belediye Başkanı Şükrü Genç



Konuğumuz Sarıyer Belediye Başkanı Şükrü Genç

Sarıyer Belediye Başkanı
Şükrü Genç, AVM’lerin çar-
pık bir kentleşme neticesi

olarak esnafa zarar verdiğini söyledi.
Aynı zamanda mimar olan Başkan
Genç, Avrupa’daki şehirleşme ile ülke-
mizde yapılaşmanın birbirine tama-
men zıt olduğunu kaydetti ve Avru-
pa’nın tarihine, sokaklarına, doğasına
sahip çıkmaktaki başarısını anlattı.

5 Mayıs Salı günü İSTESOB
Yönetimi Sarıyer Belediye Başkanı’nı
ağırladı. Kahvaltıda buluşan isimler
hem sohbet etti, hem de gündeme
ilişkin karşılıklı değerlendirmelerde
bulundu. Kahvaltı sonrası CHP Eski
Genel Sekreter Yardımcısı Mehmet
Sevigen de esnaf temsilcileri ile
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’ın
makamında görüştü.

Başkan Faik Yılmaz, son dönemde

esnafın yaşadığı sıkıntıları Şükrü
Genç’e anlattı. Bir belediye başkanı-
nın yanında olmasının fırsatıyla
bürokratlarından şikayetini dile
getiren Başkan Yılmaz, bürokrasiyi,
çözümün önündeki en büyük
engellerden biri olarak niteledi. 

Bürokratların sorunları yetkili
makamlara doğru iletmediklerinden
yakınan Başkan Yılmaz, bu gibi
durumları hemen her kurumda
yaşadıklarını ifade etti. 

AVM’lerin can yakma boyutunu
aşıp artık esnafı yok etme noktasına
ulaştığını kaydeden Yılmaz, AVM’ye
karşı olmadıklarını ama yeni bir
düzenlemenin gerekli olduğunun
altını çizdi. Başkan Yılmaz, AVM’lerin
şehir dışına konuşlandırılmasını istedi.

Bunun yanında Başkan Yılmaz,
kentsel dönüşümdeki esnafın

yaşadığı sıkıntılar, ustalık belgesinde
yaşanan sıkıntılar, kayıt dışı ile
beraber esnafı yakından ilgilendiren
konuları aktarırken Başkan Şükrü
Genç’in bu sorunları not alması
dikkatlerden kaçmadı.

Sarıyer Belediye Başkanı duyduğu
bir pişmanlığı şöyle dile getirdi:
”Aslında sizlerle olan birlikteliğin
daha önce sağlanması gerektiğini
anladım. Bu noktada pişmanlık
duyduğumu ifade etmeliyim.”  

Şükrü Genç, makam sahiplerinin
her şeyi ben bilirim tavrından uzak
durarak, problemleri koalisyonla ve
fikir alışverişinde bulunarak çözmenin
önemli olduğuna değindi. Başkan
Genç, kendisinin de bu düsturdan
hareketle bölgesinde yaşanan
sıkıntıların, sorunun taraflarına
danışarak aşıldığını belirtti.

BELEDİYE BAŞKANI DA
AVM’LERDEN ŞİKAYETÇİ
İSTESOB’da ahi sofrasına oturan Sarıyer Belediye Başkanı Şükrü Genç, esnafın
AVM’lerden şikayetçi olmakta son derece haklı olduğunu belirtti.

Sarıyer Belediye Başkanı Şükrü Genç, Başkan Faik Yılmaz’ın makamında başkanlarla sohbet etti.
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KAPAK

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik
Yılmaz, Kore

Cumhuriyeti’nde İSTESOB’un da
organize komitesinde yer aldığı 11.
Uluslararası Orta Asya Bilimsel
Konferansı’na Haziran ayında
katıldı. Konferansın açılış ve
kapanışında birer konuşma yapan
Faik Yılmaz’a Kore Uluslararası
Araştırmalar Üniversitesi
tarafından “Fahri Üniversite
Beratı” takdim edildi.

Beratın takdiminde konuşan
Rektör Choi Han Woo, Yılmaz’a
Altay Toplulukları ve Orta Asya ile
ilgili uluslararası toplantılara ve
araştırmalara verdiği destekten
dolayı teşekkür etti.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
1991 yılından beri hem bilimsel
hem de kültürel alanlarda destek
verdiklerini, bu bağlamda her yıl
esnaf birliğinin Altay’dan ve Orta

Asya’dan gelen öğrencilere ev
sahipliği yaptığını dile getirdi
ve bu konudaki desteklerine
devam edeceklerinin bilgisini
verdi.

Başkan Yılmaz, 2011 senesinde
İstanbul’da, Altay toplulukları

ile ilgili düzenlenen sempozyumda
sunulan bildirilerin bir kitap
haline getirildiğini ve bu
kitabın yayıncılığının İSTESOB
tarafından üstlenildiğini
açıkladı.

Başkan Yılmaz, fahri doktora

YILMAZ’A KORE’DEN 
“FAHRİ ÜNİVERSİTE BERATI”
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’a, Kore Uluslararası Araştırmalar Üniversitesi 
tarafından “Üniversite Beratı” takdim edildi. Yılmaz Seul’deki törende beratını aldı.

Başkan Yılmaz, Koreli yetkililerle hatıra fotoğrafı çektirdi.

Başkan Yılmaz, beratını Prof. İlhan Şahin’in elinden aldı.
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İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Kağıthane Birleşik Esnaf
Odası’nı ziyaret etti. Yılmaz,

Başkan Ömer Osmanoğlu ve oda
personeli ile görüştü. 

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik Yılmaz,
ziyaret sırasında Başkan Osmanoğlu
ve yönetiminden Kağıthane
esnafının sıkıntılarıyla ilgili bilgi aldı.
Başkan Ömer Osmanoğlu ve
yardımcısı Nurettin İstanbullu
ziyaretten duydukları memnuniyeti
dile getirdiler.

Faik Yılmaz’a ziyaretleri
esnasında İSTESOB Başkan Vekili
İsmail Taşkın, Denetim Kurulu Üyesi
Ahmet Yazıcı, Kağıthane Berberler
ve Kuaförler Odası Başkanı Aycan
Erdem İSTESOB Basın Müşaviri

Fikret Helvacıoğlu ve Kağıthane
Esnaf ve Sanatkarlar Kredi ve
Kefalet Kooperatifi Başkanı
Bülent Kasapoğlu eşlik
ettiler. Ömer Osmanoğlu Başkan
Yılmaz’ı ve beraberindeki heyeti
ağırlamaktan dolayı son derece

memnun olduğunu ifade etti.
Başkan Osmanoğlu, Kağıthane’deki
esnaf odalarıyla iyi bir uyum içinde
olduklarını kaydetti. Kağıthane
belediyesi ile kurulan yakın ilişkilerin
de bölgedeki esnaf için şans
olduğunu ifade etti.

Ömer Osmanoğlu‘na ziyaret

beratını, organizasyon komitesi
üyesi Profesör İlhan Şahin’in
elinden aldı. 

Prof. İlhan Şahin, Altay
toplulukları konusunda İSTESOB’a
danışmanlık yapmakla beraber,
İstanbul Esnaf Dergisi’nin yayın
danışmanlığı görevini yerine
getirmekte.

AVM’Sİ OLMAYAN 
MİLYONLUK ŞEHİR

Güney Kore’nin başkenti
Seul, 11 milyon nüfusuyla ve
gelişmiş düzeyiyle dünyada
örnek kentler arasında. Başkan
Yılmaz, refah düzeyi yüksek bir
şehir olan Seul’de kalabalık
nüfusa rağmen bir tane bile

AVM’nin bulunmadığını
aktardı.

Seul’un şehircilik ve küçük
işletmeleri yaşatma adına çok
başarılı bir örnek olduğunu
vurgulayan Başkan Yılmaz,
Türkiye’de ise tam aksi bir
tablonun yaşandığını ifade
etti.

Başkan Ömer Osmanoğlu, ziyaretlerinde
ötürü Başkan Yılmaz ve beraberindeki

heyete teşekkür etti.

Kore’de konuşan Faik Yılmaz, Türk ve Kore halkı arasındaki dostluk bağlarına vurgu yaptı.
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İSTESOB’un Didim’de oda genel
sekreterleri için düzenlediği
eğitim semineri, Başkan Faik

Yılmaz’ın açılış konuşması ile başladı.
İSTESOB Hukuk Müşaviri Avukat
Kemal Ferlengez, Eğitim Müdürü
Muzaffer Garip, Genel Sekreteri
Ömer Demir ile  Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı Esnaf ve Sanatkarlar Genel
Müdürlüğü Şube Müdürü Ergün
Ege‘nin sunumlarıyla katkı verdiği
eğitim semineri, Başkan Faik Yılmaz’ın
kapanış konuşmaları ile tamamlandı. 

Eğitimlerde ESBİS programına
ağırlık verilirken, Mesleki Eğitim
Kanunu, Esnaf ve Sanatkarlar Meslek
Kuruluşları Kanunu, genel kurulların

işleyişi hakkındaki konularda da
sunumlar da yer verildi.

Genel sekreterler yorucu bir
dönemin ardından tatili ve eğitimi bir
arada yaşarken, güncel sorunlar da
masaya yatırıldı. 

AĞUSTOS’A HAZIR
152 esnaf odasının genel

sekreterleriyle gerçekleşen
seminerde, ESBİS sisteminin katkıları
Esnaf ve Sanatkarlar Genel
Müdürlüğü Şube Müdürü Ergün Ege
tarafından aktarıldı. Genel sekreterler
tarafından ESBİS sisteminde yaşanan
sıkıntılar da gündeme getirildi.
Özellikle sunucuların yetersiz kaldığı

ve sistemin çok yavaş işlediğine ilişkin
eleştirileri değerlendiren Ergün Ege,
genel sekreterlere sevindirici bir haber
verdi.

Ergün Ege, ESBİS sisteminin
güçlendirilmesi adına çalışmaların
başladığını ve Ağustos ayı içerisinde
yaşanan sıkıntıların atlatılacağını dile
getirdi.

Bilgi İşlem Müdürü Ergün Ege
örneklemelerle anlattığı ESBİS’in,
esnaf sanatkarların evrak
işlemlerinden raporlamalara
kadar,  odalara ve çalışanlarına büyük
kolaylıklar sağlayan bir yenilik
olduğunu belirtti.

Ergün Ege, ESBİS’in sisteme

GENEL SEKRETERLER 
BİLGİLENDİ

Hizmet İçi Eğtim Semineri’nden sonra sertifikalarını alan genel sekreterler hatıra fotoğrafında..
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Esnaf odalarının
genel sekreterleri,
23-27 Haziran 
tarihleri arasında
Didim’de 
düzenlenen 
seminerde çok
kapsamlı bir eğitim
programından
geçti.

geçmesiyle beraber, hem sağladığı
istatistiki bilgilerle geleceğe dönük
sağlıklı stratejiler üretildiğini, hem de
esnaf ve sanatkârlarla ilgili işlemlerin
yürütülmesindeki bürokrasiyi
azalttıklarını ifade etti. 

ESBİS sistemiyle, ülke genelindeki
tüm esnaf odalarına ait bilgilerin ve
yapılan her işlemin veri tabanına
kaydedileceği, bakanlık ve
konfederasyon yetkililerinin de veri
tabanı üzerinden esnaf odasının
bilgi-işlem kayıtlarına kolayca

ulaşabilmesini ESBİS’in özellikleri
arasında sıralandı.

ESBİS BİR MİLAT
Başkan Faik Yılmaz genel

sekreterlere hitaben yaptığı
konuşmasında, ESBİS’in odalara yeni
biz vizyon kattığını söyledi. ESBİS’de
yaşanan sıkıntıların bilincinde
olduklarını belirten Başkan Yılmaz,
ilgili makamların soruna el attığını
belirterek, ”Bilgi İşlem Müdürü
Ergün Ege’nin de müjdelediği gibi

ESBİS’in en ciddi sıkıntısı olan
sunucu yetersizliğinin önüne
geçileceğinin işaretini aldık.
Bundan sonra işlemlerimizi daha
hızlı ilerleyecek” dedi.

Başkan Yılmaz, ESBİS’in hayata
geçmesindeki katkılarından dolayı
Ergün Ege’ye teşekkür etti ve bir
plaket takdim etti. Genel sekreterlerin
en az oda başkanları kadar esnafın
sorunlarından haberi olduğunu
söyleyen Başkan Yılmaz, ”Sizler
esnafla birebir diyalog kuran

Eğitimde ESBİS ve genel kurul mevzuatı öne çıktı

Eğitimlerde ESBİS programına ve genel kurulların işleyişi hakkındaki konulara ağırlık verildi.
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insanlarsınız. Esnaf odalarının
vitrini, eli gözü ayağı sizlersiniz. Bu
sebeple sizlerin eğitimlere
gösterdiğiniz ilgi çok önemli”
ifadelerini kullandı.

SEÇİM YILI ÖNCESİ UYARILAR
Hukuk Müşaviri  Kemal Ferlengez

de 2014 yılının seçim dönemi olması
sebebiyle genel sekreterleri, genel
kurullar öncesi ve sonrası işleyişler
hakkında genel sekreterleri
bilgilendirdi. 

Genel kurulların hangi
prosedürler izlenerek düzenlenmesi
gerektiğini anlatan Avukat Ferlengez,
“Genel kurul, toplantı tarihinden

en az 17 gün önce toplantının yeri,
tarihi ve saati gündemi ile ilgili
esnaf ve sanatkarlar meslek
kuruluşunun bakanlık e-esnaf ve
sanatkar veri tabanında
yayınlanmalı. Ayrıca oda ve
birliklerce mahalli olarak günlük
veya haftalık yayınlanan bir
gazetede ilan edilmelidir” ikazını
yaptı.

Avukat Ferlengez, genel kurul
toplantılarında okunmak üzere
yönetim kurulu faaliyet raporu,
denetim kurulu raporu ve bilanço,
gelir-gider hesaplarının hazır
edilmesinin gerektiğini belirtti.

Genel kurul sırasında yapılacak

işlemleri de sıralayan Ferlengez,
prosedürlere azami özen
gösterilmesinin önemli olduğunu
vurguladı.

Kemal Ferlengez, odalarda,
birliklerde, federasyonlar ve
konfederasyonda genel kurulların
nasıl düzenlenmesi gerektiğini
ayrıntılı olarak açıkladı.

İSTESOB Eğitim Müdürü Muzaffer
Garip, 3308 sayılı Mesleki Eğitimi
Kanunu hakkında yaptığı sunumda,
yasanın kapsamını ve sağladığı
faydaları anlattı.

Kanunla mesleki-teknik eğitimin
daha verimli ve ucuz hale geldiğini
söyleyen Muzaffer Garip, yasa
sayesinde ülke genelinde iş yeri açma
ve eğitiminde birlik sağlandığını dile
getirdi. Garip, çıraklık eğitiminde 31
alan ve 152 dalda, mesleki ve teknik
orta öğretim kurumlarında 60 alan ve
236 dalda eğitim verildiğinin bilgisini
paylaştı. Muzaffer Garip, 5362 Sayılı
Esnaf ve Sanatkarlar Meslek
Kuruluşları Kanunu hakkında sunum
gerçekleştirdi.

TESK belgelerine geniş yer ayıran
eğitim müdürü, bu belgelerin verilişi
sırasında yapılması gereken işlemlere
açıklık getirdi. Ustalık belgelerinin
sınavsız olarak ve sınavla vermenin
mümkün olduğunu kaydeden Garip,
sınavsız olarak ustalık belgesi
verilmesinde izlenmesi gereken yolu
da açıkladı.

MESLEK KOLLARI SAYISI ARTIYOR

Ömer Demir, Ergün Ege, Başkan Faik Yılmaz, Av. A. Kemal Ferlengez ve Muzaffer Garip
genel sekreterlere yeni mevzuat bilgilerinin aktarımında önemli sunumlar yaptılar.

Faik Yılmaz, katkılarından dolayı Ergün Ege’ye plaket takdim etti.
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İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
5544 Sayılı Mesleki Yeterlilik
Kanunu’nun birçok eksiği

barındırmakla beraber yeniden
gözden geçirilmesini istedi. Bu tür
kanunlar hazırlanırken
yöneticilerin Avrupa normlarını
örnek aldığını söyleyen Başkan
Yılmaz, yöneticilerin Avrupa’da
dual eğitim sistemi (dual
education system) uygulandığının
dikkatlerden kaçtığını ifade etti.

İDDG Toplantısı için bir araya
gelen oda başkanlarına seslenen
Başkan Yılmaz, Mesleki Yeterlilik
Kanunu’nun düzene oturması
adına daha yapılacak çok şey
olduğunu belirtti ve ”Türkiye’deki
kervan yolda düzülür
mantığının, burada da kendini
gösterdiğini” dile getirdi.

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’nın
NACE Kodları ile ilgili çalışmalara

devam ettiğini aktaran Başkan
Yılmaz, söz konusu çalışmalar
neticesinde meslek kolları
sayısında da artış yaşanacağını
kaydetti. Başkan Yılmaz, Mesleki
Yeterlilik Kurumu’nun NACE
Kodları’nın açıklanmasından
sonra tekrar gözden geçirilmesini
istedi.

İSTESOB Eğitim Müdürü
Muzaffer Garip Mesleki Yeterlilik
Kurumu hakkında oda
başkanlarına bir sunum
gerçekleştirdi. 

Eğitim Müdürü Muzaffer Garip,
Mesleki Yeterlilik Kurumu Kanunu
çıkarılış amacını, kurumların
kuruluşu ve işleyişini belirlemek
şeklinde özetledi. 

Muzaffer Garip, Mesleki
Yeterlilik Kurumu’nun, belirlenmiş
meslek standartlarını yerine
getirecek kişilerin, mesleki

alanlarda ulusal yeterliliklerinin
neler olduğunun kademeli olarak
tespit edildiğini belirtti. Bir de ikaz
da bulunan Muzaffer Garip, seviye
belirlenirken, uluslararası
standartlar göz önüne alınmadığı
takdirde, verilen sertifikaların
uluslararası geçerliliğinin
olmayacağını kaydetti.

Sunumun ardından görüşlerini
aktaran oda başkanları ESBİR’in
yavaşlığından şikayet etti ve
işlemlerin ağır-aksak yürüdüğünü
söyledi. Başkan Yılmaz, ESBİR’de
yaşanan sıkıntıları yetkili
makamlara defalarca iletildiğini ve
gerekli çözümlerin bir an
önce alınmasını istedi. Söz
konusu toplantıda Başkan
Yılmaz Güney Kore ziyareti
sırasında edindiği izlenimleri
aktardı ve çok ilginç bilgiler
ortaya çıktı.

ESNAF NACE KODLARINI
BEKLİYOR

Başkan Yılmaz, Mesleki Yeterlilik Kanunu’nda birçok eksiklik olduğunu belirtti.

MESLEK KOLLARI SAYISI ARTIYOR

Başkan Faik Yılmaz, Mesleki Yeterlilik Kanunu’nun uygulama safhasında sorunlarla
karşılaştığını belirtirken, sorunları ortadan kaldıracak düzenlemeleri beklediklerini
söyledi. Yılmaz, Mesleki Yeterlilik Kurumu’nun NACE kodlarının açıklanmasından
sonra tekrar ele alınmasını istedi.



HANGİ İŞLER ÇOK TEHLİKELİ,
TEHLİKELİ, AZ TEHLİKELİ???

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’nin bünyesinde
oluşturduğu ESBİR’in

desteğini alan odalar üyelerine
birbiri ardına 6331 Sayılı İş Sağlığı ve
Güvenliği Kanunu hakkında eğitim

verdi. Eğitimlere katılan esnaf ve
odaları başkanları eğitimlerin çok
başarılı gerçekleştiğini belirtirken,
cezalar konusunda da erken önlem
almanın avantajını yaşadıklarını dile
getirdi.

İş yerlerinin, yapılan işin
niteliğine göre tehlike sınıflarına
ayrıldığını açıklayan uzmanlar, İş
yerlerinin “çok tehlikeli”, “tehlikeli”,
“az tehlikeli” olmak üzere olarak üçe
ayrıldığını açıkladı.

6331 sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği kanunu kapsamında eğitim seminerleri
düzenleyen odalar, esnafı ağır cezalara karşı uyardı. 

KAPAK
İş Güvenliği Yasası’nda sınıflandırma

İSTESOB çalışanları da eğitimde
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar

Odaları Birliği çalışanlarına iş sağlığı
ve güvenliği eğitimi verdi. ESBİR’in
uzman kadrosu, iş yeri hekimi
Hasan Basri Arça, iş güvenliği
uzmanı Bahadır Kamarat ve
Gülümser Arca tarafından verilen
eğitimlerde İSTESOB, tam kadro
olarak yer aldı.

Eğitmenler, çalışanların iş
sağlığı ve güvenliği hakkında
bilgilendirmenin zorunlu olduğunu

belirterek, iş yerinde temsilci
atanmasını, iş sağlığı ve iş güvenliği
kurulu kurulmasını kararlaştırdı.

İş kazaları ve meslek
hastalıklarının nedenleri de
açıklanarak, önlemler noktasında
neler yapılabilir konusu açıklığa
kavuşturuldu.

Ekranlı çalışmalarda
dikkat edilmesi gereken
hususlar, elektrikle güvenli
çalışma ve ergonomik çalışma

yöntemleri uzmanlarca
İSTESOB kadrosuna
aktarıldı.

İş güvenliği uzmanı Gülümser
Arca, acil durum planları, yangınla
mücadele ve ilk yardım
çalışmalarının da yapılacağını
söyledi.

İSTESOB çalışanları, eğitimler
sonrası sınava tabi tutuldu ve bu
eğitimlere periyodik olarak devam
edileceği belirtildi.

İSTESOB PERSONELİ
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İş Güvenliği Yasası’nda sınıflandırma

Yufka yürekli adamlar, az tehlikeli
İstanbul Yufkacılar ve

Kadayıfçılar Esnaf Odası da,
üyelerine hijyen eğitimi ve iş
sağlığı güvenliği eğitimi verdi.
İSTESOB’un İncirli’deki
merkezinde verilen eğitime
yufkacı esnafının yoğun ilgisi
vardı.

Esnaf odası Başkanı Ayhan
Ünal, seminere katılarak destek
veren, İSTESOB Başkan Vekili
İsmail Taşkın, Kağıthane İlçe
Tarım ve Gıda Müdürü Gökhan
Dik, Lokantacılar Federasyon
Başkan Vekili Sayit Karabağlı,
İşkembeciler Odası Başkanı Fevzi
Uluceviz, İSTESOB Yönetim
Kurulu Üyesi Aziz Şentürk
Yorgancılar Odası Başkanı Nazmi
İnce, Mobilyacılar Odası Başkanı
Kemal Gürel, Konfeksiyoncu
Terziler Odası Başkanı Niyazi
Karakahya’ya teşekkür ederek
başladığı konuşmasında, ”Daha
önceki yönetimlerin bazı
yanlış uygulamaları nedeniyle,
esnafın odaya olan inancı
azalmıştı. Göreve geldiğimiz
ilk günden itibaren bu güven
ortamını tekrar tesis etmek
için kolları sıvadık. Bugünkü

tablo sanırım bu başarımızı
gösteriyor. Şunu da
eklemeliyim ki odamızın tek
kuruş borcu yoktur, bu sayede
eğitimlere ağırlık verme
fırsatı yakaladık” şeklinde
konuştu.

Kağıthane İlçe Tarım ve Gıda
Müdürü Gökhan Dik, 5996 sayılı
yasayla ilgili gıda ve hijyen
eğitimi verdi. Gıda sektöründe
esnafa düşen görevleri sıralayan
Gökhan Dik, hijyen şartlarına
azami dikkat gösterilmesini
istedi.

ESBİR’in uzman kadrosu da
6331 Sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği
konulu bir eğitim vererek
seminere katkı sağladı. Eğitim, iş
yeri hekimi Hasan Basri Arca ve
iş güvenliği uzmanı Oğuz Kartal
tarafından verildi.

Uzmanlar yufkacı esnafının az
tehlikeli sınıfında yer aldığını
açıkladı. Hasan Basri Arca,
mesleki risklerin önlenmesi,
eğitim ve bilgi verilmesi dahil,
her türlü tedbirin alınmasının
işverenin yükümlülükleri
arasında olduğunu belirtti.

YUFKACILAR ODASI

İsmail Taşkın, Ayhan Ünal ve Gökhan Dik



Berberler ve kuaförler tehlikeli sınıfında

Ayakkabıcılarda iş güvenliği
İmalat: Tehlikeli
Satış: Az tehlikeli

Bayrampaşa Berberler ve
Kuaförler Odası İş sağlığı ve
güvenliği eğitimi için üyelerini
İSTESOB’un İncirli’deki hizmet
binasında bir araya getirdi. 18
Haziran Salı günü gerçekleşen
seminerde eğitimler için ESBİR’in

uzman kadrosundan yararlanıldı.
Berberler ve kuaförlerin

yaptıkları işlerde hastalıkların kanla
bulaşma riski taşıdığını ve
işletmelerinde kullanılan aletler
nedeniyle tehlike sınıfta yer aldıkları
belirtildi.

Bayrampaşa Berberler ve
Kuaförler Odası Başkanı Şerafettin
Yılmazer, 6331 sayılı yasanın kamu
ve özel sektör fark etmeksizin tüm
çalışanların kanun kapsamına
alındılığını belirtti ve cezalar
konusunda uyarılarda bulundu.

Ayakkabıcılar Esnaf ve
Sanatkarları Odası da eğitim için
İSTESOB’u ve ESBİR’i seçenler
arasındaydı. Esnaf odası başkanı
Temel Yaşar Çoruh, Ayakkabı
Freze Fora Sanatkarları Odası
Başkanı Mücahit Çetin’in de

katıldığı eğitim seminerinde
ayakkabı imalatında yer alan
işletmelerin tehlikeli, sadece
satış yapan esnafın ise az
tehlikeli sınıfında olduğu
kaydedildi.

6331 sayılı yasa ile

bilgilendirme yapan uzmanlar, iş
güvenliği ve sağlık hizmetleri
birimleri ile anlaşmayan iş yerlerine
her ay için 13.475 TL idari para
cezası uygulanacağını ve bu
cezanın katlanarak her ay
aratacağını duyurdu.

BAYRAMPAŞA BERBERLER VE KUAFÖRLER ODASI

AYAKKABICILAR ODASI
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Elektronik tamiri yapanlar az tehlikeli
Radyo Video Teyp ve TV

Tamircileri Odası’nın düzenlediği
seminerde konuşan iş güvenliği
uzmanları elektronik aletler üzerine
faaliyet gösteren işletmelerin az
tehlikeli sınıfında yer aldığını
açıkladı.

Esnaf odası başkanı Bahadır

Tunceli, İSTESOB’daki seminere
katılan esnafına seslenerek,
kanunun amacını; işyerlerinde iş
sağlığı ve güvenliğinin sağlanması
ve mevcut sağlık ve güvenlik
şartlarının iyileştirilmesi için işveren
ve çalışanların görev, yetki,
sorumluluk, hak ve

yükümlülüklerini düzenlemek
olarak özetledi.

Eğitmenler, işverenlerin çalışana
görev verirken, çalışanın sağlık ve
güvenlik yönünden işe
uygunluğunu göz önüne almasının
yasal zorunluluk olduğunun
dikkatlerden kaçmamasını istedi.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Star Gazetesi (eski) Yayın
Koordinatörü ve Akşam

Gazetesi’nin şimdiki Genel koordina-
törü Mehmet Ocaktan’ı  kahvaltıda
konuk etti. Yılmaz kahvaltıda yaptığı
konuşmada  esnafın sorunlarından
kamuoyunun bilgi sahibi olması için
basına büyük görevler düştüğünü
kaydetti. Başkan Faik Yılmaz,
Türkiye’de 2 milyon esnafın
bulunduğunu ve aileleri
ile birlikte ele alındığında
Türkiye ölçeğinde büyük
bir kesimi ifade ettiğini
kaydetti. Başkan Yılmaz,
esnafın sorunlarından
kamuoyunun diğer
kesimlerinin de haberdar
olması için basına büyük

görevler düştüğünü belirtti.  
Başkan Faik Yılmaz, İSTESOB’da

Star Gazetesi Yayın Koordinatörü iken
en son olarak Akşam Gazetesi Genel
Koordinatörlüğü’ne atanan  Mehmet
Ocaktan’ı ahi sofrasında ağırladı.
İSTESOB Başkan Vekili İsmail Taşkın,
Basın Yayın Müşaviri Fikret
Helvacıoğlu ve basın danışmanı
Nazan Yılmaz da kahvaltılı
toplantıya katıldılar.

İlk defa bir ahi sofrasına konuk
olduğunu belirten Akşam Gazetesi
Yayın Koordinatörü Mehmet
Ocaktan, esnafın bir Türkiye gerçeği
olduğu hususunda görüş bildirdi.
Esnaflığı ülke gelenek ve
göreneklerinin en nadide
temsilcilerinden biri olarak
niteleyen Ocaktan, esnaflığın
yaşatılması adına herkese görev
düştüğünü söyledi.

MEHMET OCAKTAN AHİ SOFRASINDA

Mehmet Ocaktan, İSTESOB’da: Akşam Gazetesi Genel Yayın Yönetmeni (eski Star 
Gazetesi Koordinatörü) Mehmet Ocaktan, Faik Yılmaz’ın konuğu oldu.

RADYO VİDEO TEYP VE TV TAMİRCİLERİ ODASI



Esnaf ve Sanatkârlar Şurası’nın yapılacak
ilk toplantısı için ön çalışmaları hızla
ilerliyor. Önce çalıştay, takiben komis-

yonlar son olarak da alt komisyonlar raporlarını
hazırlayıp bakanlığa sundu. Oluşturulan komis-
yonlar ise 1-Mevzuat, 2- Vergi ve Sosyal Güven-
lik, 3-Mesleki Eğitim, 4-Kredi Finansman ve
Teşvik,  5-Yenilikçilik olarak beş ayrı başlık
altında toplandı. İstanbul Esnaf ve Sanatkârlar
Odaları Birliği temsilcileri bu komisyonların hep-
sinde yer aldı,  önerilerini dile getirdi ve tama-
mına yakını kabul gördü. Ben de çalıştay öncesi
ilk hazırlık toplantısı dahil olmak üzere, mevzuat
komisyonunda ve iki alt komisyonda yer aldım.

Talep ve çözüm önerilerimizin bir kısmını
aşağıda sunuyorum.   

• Esnaf ve sanatkârların tanımı,
• Esnaf ve sanatkârların sicil kaydının kapatıl-

ması sırasında harç, ilan bedeli v.s. hiçbir ad al-
tında bedel alınmaması,

• Üst kuruluş genel kurullarında delege sis-
temine geçilmesi,

• Olağanüstü genel kurul toplantı talebinin
genel kurul üye tam sayısının yarısına (1/2)
çıkarılması

• Oda unvan değişikliğinin genel kurula
katılanların 2/3’ü olması,

• Esnaf ve sanatkârların ticari defterlerinin il-
gili oda tarafından tasdik edilmesi ve tutulması,

• Odalarda ve konfederasyonda disiplin

kurulu oluşturulması,
• Fiyat tarifesindeki çelişkinin giderilmesi,
• Ustalık belgelerindeki çelişkinin

düzeltilmesi,
• Oda aidatının yıllık vergi beyannamesinde

gösterilmek suretiyle vergi dairesince  tahsil
edilip, ilgili oda hesabına aktarılması, 

• Esnaf ve sanatkâra, işyeri açma halinde 5 yıl
süreyle vergi alınmaması ve daha sonraki yıl-
larda kademeli olarak (% 10’a kadar) vergi alın-
ması,

• Esnaf ve sanatkarın işyerlerinde elektrik, su,
doğalgaz v.b. bedelinin % 50 indirimli uygulan-
ması, 

• Esnaf ve sanatkârların çalıştırdığı işçilerin
asgari ücret kısmının gelir vergisinden muaf
tutulması,

• Esnaf ve sanatkarlardan alınan sigorta
priminin azaltılması, emekliye ayrılmış olup da
çalışanlardan kesilen sosyal güvenlik priminin
kaldırılması,

• Esnafın ürünlerini internet ortamında
pazarlamasına yönelik e-ticaret modülüne
uygun web sayfalarının hazırlanması,

• Merkezi ya da bölgesel “Kıyaslama Enstitü-
leri” kurulması, burada çalışan personelin ar-ge
birimi gibi çalışması, meslek kuruluşlarının bilgi
ve becerilerinin paylaşılması.

Esnaf ve sanatkarlarımızın yıllardır umutla
beklediği söz konusu istemlerimizin kabulü ve
yasalaşması en büyük dileğimizdir.

HUKUK KÖŞESİ

ŞÛRA’YA
DOĞRU Av. Ahmet Kemal 

FERLENGEZ
Hukuk Müşaviri
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TURAN YAZGAN’SIZ İLK ŞÖLEN BURUKTU

Orta Asya’nın steplerinden,
Kafkaslara; Balkanlardan
Anadolu’ya gelen 40’a

yakın grubun temsilcisi akşam
yemeğinde İSTESOB’da bir araya
geldi. Türkülerle ve oyun havalarıyla
renklenen gecede, ünlü Dombra
ustası Arslanbek Sultanbekov da
dünyaca tanınmış eserlerini
seslendirdi.

İstanbul Valiliği Türk Dünyası ve
Akraba Toplulukları Koordinatörlü-
ğü’nde 20 Mayıs-15 Haziran tarihleri
arasında gerçekleşen Türk Dünyası
Çocuk Şöleni 19. kez gerçekleşti.

Dış Türkler ve Türk Dünyası
Hizmetlerinden Sorumlu emekli
İstanbul Vali Yardımcısı Murat
Kocabaş, İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı
Faik Yılmaz, Başkan Vekili İsmail

Taşkın, yönetim kurulu üyeleri Yaşar
Hangün ve İsmail Keskin,
öğrencilere refakat eden grup
sorumluları akşam yemeği için
İSTESOB’un sofrasındaydı.

19. Türk Dünyası Çocuk Şöleni’ne
Türkiye’nin yanında Azerbaycan,
Özbekistan, Kazakistan, Kırgızistan,
Türkmenistan, KKTC, Rusya
Federasyonu, Moldova, Bulgaristan,
Romanya, Ukrayna, Kosova,
Makedonya, Yunanistan, Suriye, Irak,
İran, Afganistan’dan da katılım
gerçekleşti. Buna ilaveten, Rusya
Federasyonu içinde özerk
cumhuriyetler olan Saha, Şor, Altay,
Dağıstan, Balkar, Nogay, Karaçay,
Kumuk, Kalmuk Türklerinin yanında
Ukrayna’dan Kırım, Moldova’dan
Gagauz Yeri bölgesinden de katılımlar
oldu. Faik Yılmaz konuşmasına, Türk

Dünyası Çocuk Şöleni organizasyo-
nun mimari Prof. Dr. Turan Yazgan’ı
rahmetle anarak başladı ve Turan
Yazgan olmadan düzenlenen ilk
şölen olması münasebetiyle hüzün
yaşadıklarını ifade etti. Şölene katkıda
bulunanlar arasında yer almaktan
dolayı şeref duyduklarını belirten
Yılmaz, katılımcılara, ülkelerine
döndüklerinde bir dost selamını eksik
etmemelerini istedi.

Emekli Vali Yardımcısı Kocabaş da,
“Burada çeşitli coğrafyalardan
türküler, maniler seslendirildi. Ve
bu salonda bulunan herkes
şarkıların sözlerini rahatlıkla
anladı. Rusça değil; Türkçe
konuşalım” dedi. Kocabaş
konuşmasını,” Kardeşlik her zaman
muktedir olacaktır” sözleriyle
tamamladı.

İSTESOB’DA TÜRK 
DÜNYASI ŞÖLENİ
Dünya’nın çeşitli noktalarından gelen Türkler, İSTESOB’un konuğu oldu. Türk
Dünyası Çocuk Şöleni kapsamında ülkemizde bulunan misafirler, çeşitli 
Türk ezgilerinin paylaşıldığı bir geceyle şölenin ateşini İSTESOB’da yaktılar.

Dünyanın çeşitli noktalarından gelen Türk toplulukları, İSTESOB’da buluştu.
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HABER

Kadınların esnaf olmasını teşvik eden ve destekleyici adımların takipçisi olan
Faik Yılmaz, TRT Haber ile kadın esnafı gezdi.

İSTESOB’DAN KADIN ESNAFA
MORAL DESTEK

Özgül Acır’ın Avcılar’daki
mantıcı dükkanı TRT
Haber’in de dikkatini

çekti. TRT Haber, İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz ile mantıcı dükkanında
röportaj yaparken kadın esnafın
dünü, bugünü ve yarını konu  edildi.

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’ne bağlı esnafa
bakıldığında, kadınların az olmasına
dikkat çeken Başkan Faik Yılmaz, bu
sayısının artması gerektiğine dikkat
çekti. Özellikle büyükşehirlerde
bulunan kadın esnafa daha fazla
destek olunmasını isteyen Başkan

Yılmaz, kadınların odalara kaydı
esnasında yüzde 50 indirim
uygulanabileceğini belirtti.

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği bünyesindeki 29 bini
aşkın kadın esnaf, her geçen
büyüyor bu da kamuoyunun
dikkatini çekiyor. İSTESOB çatısı
altındaki kadınların birçoğu esnaf
olmanın yanında, ev hanımlığı ile
toplumun takdirini topluyor.

TRT Haber kadın esnafı
gündemine aldı ve çeşitli esnaf
röportajları gerçekleştirirken Başkan
Yılmaz da yanlarındaydı. Haberde,

kadınların zorlu rekabet şartlarına
rağmen ayakta  durmasına vurgu
yapılırken, İSTESOB’un kadın esnafı
Kadın Kurulu çatısı altında topladığı
bilgisi verildi.

Mantı Evi’ni işleten kadın esnaf
Özgül Acır’a mikrofon uzatılırken,
Özgül hanım esnaflık sürecini kısa bir
özetini sundu ve desteklerinden
ötürü başta İSTESOB’a ve Kadın
Kurulu’na teşekkürlerini iletti.

Özgül Acır eşine destek olmak
amacıyla başladığı esnaflık
macerasında bugün 4 bayan çalışanı
ile birlikte çevresine ve kadınlara

TRT Haber’e açıklamalarda bulunan Faik Yılmaz, kadın esnafın desteklenmesini istedi.
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ÖZGÜL HANIMIN MANTISI TRT HABER’DE

güzel bir örnek olmanın gururunu
yaşadığını ifade etti.

Esnaflık süresince İSTESOB’ un
daima yanlarında yer aldığını
söyleyen Acır, bu durumun
kendilerine cesaret verdiğini belirtti.

Müşterileri ile diyalog kurmada
erkeklerden daha başarılı olduklarını
savunan Acır, pek çok kişi burada aile
ortamı bulduğu için kendilerini
tercih ettiğini belirtti. Çocuklarıyla
ilgilenememesini en büyük eksiği
olarak gören Özgül Acır, esnaf bir
anne olmanın zorluklarına dikkat
çekti.

İstanbul’un kadın kasapları artık

pek çok dükkanda görmek
mümkün. Kimi eşi ile bir dükkanda
çalışırken, kimi de tek başına beyaz
önlüğünü giyip, keskin yüzlü
bıçakları ellerine alıp para kazanma
mücadelesi veriyor. İşte o isimlerden
biri de Kiraz Orhan.

Kasaplık yapan, aynı zamanda
üniversite mezunu olan Kiraz Orhan
da hemcinslerine bazı tavsiyelerde
bulundu. Kadınların kendilerine
güvenmesini telkin eden Bayan
Orhan, “Kararlı ve cesaretli olun”
mesajı verdi.

Kiraz Orhan üniversite mezunu
olmasına rağmen eşi ile birlikte

kasap dükkanında çalışmayı tercih
etmiş. Turizm otelcilik mezunu olan
Bayan Orhan kararından ise hiç
pişman değil. 5 yıldır kasaplık
yaptığını öğrendiğimiz Bayan
Orhan,” insanın kendi işini yapması
gibisi yoktur” şeklinde konuştu.

Kadın esnaflar bu süreçte
eşlerinden gördükleri desteğe de
minnettarlar. “ Onların desteği
olmadan asla başarmazdık” diyen
kadın esnaf, erkeklere büyük
görevler düştüğü görüşünde birleşti.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
yakın bir döneme kadar, kadınları
temsil eden tek kadın kuruluşunun
bünyelerinde yer aldığını aktarırken,
İSTESOB Kadın Kurulu’nun Türkiye’de
bir ilki temsil ettiğini sözlerine
ekledi.

Kadın esnafın ne kadar zor bir
görevi yerine getirdiklerinin farkında
olduğunu belirten Yılmaz, kadınların
KOSGEB’den ve kredi-kefalet
kooperatiflerinden
yararlanabileceğinin bilgisini verdi.

Esnaf Şurası’nda kadın esnaf
sayısını artmak için çeşitli başlıklarda
destekler sağlanması için çalışma
yürüteceklerini açıkladı. Başkan Faik
Yılmaz, kadın esnafa aidatlarda
yüzde 50 indirim sağlanması, emekli
kadın esnaftan katılım payı
alınmaması gibi konuların gündeme
taşıyacaklarını müjdeledi.

Özgül Acır, açtığı lokantasında 3 kadına daha 
istihdam sağladı.

Özgül Acır’ın nefis mantısından Faik Yılmaz da tattı. Mantıcılık, yiyecek sektöründe önemli bir yer edindi.



MAKALE

Hükümet 52 yıldır borçlu olduğumuz IM-
F’ye son taksit borcumuzu da ödeyerek
devleti yönetme özgürlüğüne kavuş-

muş bulunmaktadır. Bu durum sevindiricidir.
Ancak devletin ve özel sektörün IMF’nin dışında
kalan,  yurtdışı ve yurtiçi borçlanma seyrine ve
halkımızın tüketici ve kredi kartı borcuna bak-
tığımızda ülkemiz adına ürkütücü bir tablo ortaya
çıkmaktadır. 

Şöyle ki,
1- Türkiyenin 2002 yılında iç ve dış borç stoku

yaklaşık 222 milyar Dolardan 2012 yılı sonu
itibariyle geçmiş 10 yıl içinde 533 milyar dolara
yükselmiştir. Yani ( 533 milyar – 222 milyar = 331
milyar dolar ) borç artmıştır. Görüldüğü gibi her
yıl 31 milyar Dolar yurtiçine ve yurtdışına borçla-
narak ülkemizin ekonomisi idare edilmiştir. Bu
borç tutarı GSMH’nın % 50’sine doğru yükselmiş
bulunmaktadır.  İşin kötüsü alınan borçlar üre-
time dönük  reel sektörlerin gelişiminden ziyade,
tüketime dönük lüks ithalatlardan doğan dış cari
açıkların veya yeteri kadar vergi gelirleri toplana-
mamasından doğan bütçe açıklarında kullanıl-
maktadır. 

Üretime ve ihracata dayanmayan hiçbir
ekonomi bu tür borç yükünü kaldıramaz. Batı
ülkelerinde borç stoklarının gayrisafi hasılaya
göre yüzde yüze yaklaştıklarını görmekteyiz.
Ancak bu ülkelerin üretimleri, ihracatları mevcut
borç yükünü kaldırabilmekte, halkın refah se-
viyesi aşağı düşmemektedir.  Ancak bizim gibi
gelişmekte olan ülkeler bu borç yükünü kaldır-
makta zorlanmaktadır. Ülkemizdeki kişi başına
düşen borç yüküne baktığımızda 2002 yılında kişi
başı borç yükü 3363 dolar iken, 2012 yılında kişi
başı borç yükü 7100 dolara yükselmiş
bulunmaktadır.   

2- Türkiye’de görülmemiş bir şekilde, sanki o

borcu başkaları
ödeyecekmiş gibi
halkımız
bankalardan
çılgınca tüketici
ve kredi kartı ile
borçlanmaktadır. Halkımızın 2002 yılı sonunda
yaklaşık 7 milyar TL’si olan tüketici ve kredi kartı
borcu, 2013 Nisan ayı sonu itibariyle, yaklaşık 300
milyar TL’ye ulaşmıştır. Milli gelir dağılımı son
derece çarpık olan ülkemizde bu tüketim çılgın-
lığının sosyolojik yönden mutlaka araştırılması ve
gerekli tedbirlerin alınması gerekmektedir.  

3- Türkiye’de 2013 Mayıs ayı sonu itibariyle
179 milyar Dolar yabancılara ait sıcak para dolaş-
maktadır. Bu paranın 108 milyar doları Hazine ve
Devlet borçlanma senetlerinde, 71 milyar doları
da borsada işlem görmektedir. Bu emanet sıcak
paranın ekonomiye hiçbir faydası yoktur. Geçici
olarak ülkeye verilmiş bir borçtur. Bu paralar dış
ticaret açığının ve cari açıkların kapatılmasında
kullanılmaktadır. Dış ve iç borç gibi herhangi bir
vadesi de söz konusu değildir. Bir gece de ülkeyi
terk ettiği zaman ekonomi ve sosyal hayat felç
olmaktadır. 

Rakamlardan anlaşıldığı gibi ülkemiz hızla
borçlanmakta ve sıcak paranın cenneti haline
gelmektedir. Bu gidiş tehlikelidir.

Dileğim hükümetin dünyada ve Türkiye’de
yaşanan son olaylardan dersler çıkararak, siyasi
istikrarı bozmadan, rant ekonomisinden
vazgeçerek üretime ve ihracata öncelik veren,
halkımızın, devletimizin ve özel sektörümüzün
gereksiz  borçlanma iştahına gem vuran poli-
tikalar üretmesidir. .

Bu duygularla tüm esnaf ve sanatkarlarımızın
hayırlı ve sağlıklı bir yaz mevsimi geçirmesini
temenni ediyorum.  

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir

TÜRKİYE 
HIZLA BORÇLANIYOR 
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ÇÖZÜM GÜÇ BİRLİĞİNDE

Gazoz, Su, Şıra, Şerbet, Boza
Sirke İmal Eden ve
Satanlar Odası Başkanı

Ahmet Turan Akkaya, sadece kendi
sektörünü değil, bütün  esnafın dar
boğaza sıkıştığı tespitinde bulundu.
41 yıllık esnaflık hayatında en kötü
dönemin yaşandığına dikkat çeken
Başkan Ahmet Turan Akkaya, kötü
gidişin son 2-3 yıldır önünü
alamadıklarını söyledi.

Esnafın ve esnaf odalarının kötüye
gidişini freni patlamış kamyona
benzeten Başkan Akkaya, duvara
toslamadan önce neler yapılabilir
sorusunun cevabını arıyor. 

Sadece İstanbul’da 10 bine yakın
su satıcısı olduğunu söyleyen Başkan
Akkaya’nın verdiği bilgiye göre, esnaf
odasına kayıtlı işyeri sayısı, gerçek
rakamın yüzde 10’nu kadar bile etmi-
yor. Kayıt dışının boyutunu gözler
önüne seren bu tablo karşısında
usandığını dile getiren esnaf odası
başkanı, belediyelere ise sitem etti.

Belediyelerin denetleyici rolüne
rağmen, görevlerini yerine
getirmiyor oluşu pek çok kesim
tarafından sıkça dile getirilen bir
konu. Şu ana kadar parmakla
gösterilen birkaç ilçe belediyesi
dışında kayıt dışına dur diyen
olmaması, esnaf odalarına bağlı
üyelerin de seçimleri konusunda
tekrar düşünmeye sevk etmiş
durumda. Bu eleştirilerden dolayı
şüphesiz en çok kulaklarına çalınan
kurumlar esnaf odaları oluyor.

Kanunları ellerinde tutulanların
yaptığı ihmalkârlık sonucu faturayı
esnafın ödediği bir kez daha gözler

önüne serilirken, belediyelerin
görevlerini layıkıyla yapmasının
önemi bir kez daha ortaya çıkıyor. 

Başkan Akkaya, üyelerinin ‘kayıt
dışı çalışanlara neden yaptırım
uygulanmıyor’  sorusuyla karşı karşı-
ya kaldıklarını aktardı ve sorunun
belediyelerce derhal giderilmesini
ümitsiz olsa da dile getirdi.

Esnaf odaların üyelerinden aldığı
paraları da fahiş bulan Başkan
Akkaya, bu durumun sonucu olarak
da, esnafın ticaret odalarına gittiğini
kaydetti. Esnaftan alınan ücretlerin
makul bir seviyeye indirilmesi
halinde üye sayısında gözle görülür
bir artış kaydedileceğinden şüphesi
olmayan Akkaya, esnaf odalarının bu
konu üzerinde ısrarcı olmasını
bekliyor.

2013 yılı itibariyle yaşanan
sıkıntılar sonucunda pek çok kişi yaka
silktiğine dikkat çeken  Ahmet Turan
Akkaya, bir esnaf temsilcisi olarak
esnafa karşı da mahcup olduklarını
belirtti. Hizmet bekleyen insanların
talepleri karşısında sessiz kalmak
zorunda kaldıklarından yakınan
Başkan Akkaya, bardağın dolu
tarafına bakmaktan yana olsa da, bir
türlü bardağın dolu tarafını
bulamıyor.

Esnafın, büyük olarak tabir ettiği
AVM’lere ve süpermarketlere yem
edildiğini kaydeden Başkan Akkaya,
“Bütün bu olanlar bizim sahipsiz
kalmamızdan kaynaklı. Kimse bize
destek çıkmıyorsa en azından
bizler esnaf odaları ve birliğimiz
sayesinde el ele verip sorunların
aşılması adına mücadele

vermeliyiz. Burada kararlı olmak
ve beraber hareket etmek çok
önemli” şeklinde konuştu.

Merter’den yola çıkıldığında
Beylikdüzü’ne kadar adım başı
AVM’lere denk gelindiğini aktaran
Akkaya, esnafın bu kıskaç altında
daha fazla dayanamayacağını acı bir
gerçek olarak ortaya koydu.

Esnaf odalarının güçlendirmesi
gerektiğini söyleyen Akkaya,” Aynı
sektörü paylaşan çok sayıda oda
var. burada güçlerimizi bölüşmek
yerine birleştirmek gerekiyor.
İkilik yaratıp, aramızda bir
rekabetin yaşanmasının kimseye
faydası olmaz. Gümrük ve Ticaret
Bakanı Hayati Yazıcı’nın da bu
yönde söylemleri olması beni
umutlandırdı. Dilerim esnaf
odaları da bir düzene oturur,
karışıklık ortadan kalkar. Herkes
emin olsun ki benim kimsenin
üyesinde gözüm yok, yeter ki
birlik sağlansın” temennisinde
bulundu.

İstanbul’da 10 bin sucu var,
kayıtlı sadece bin

Ahmet Turan Akkaya



Kağıthane Belediye Başkanı
Fazlı Kılıç, ilçedeki 25 taksi
durağının yenilenerek

modern hale getirilmesi projesini
üstlendi. Esnafa ve esnaf teşkilatlarına
yakınlığı ile tanınan Fazlı Kılıç’ın bu
son girişimi büyük takdir topladı.
Bölgesinde“Örnek Başkan” olarak
anılan Fazlı Kılıç, İSTESOB’un düzen-
lemekte olduğu “Yılın Belediye
Başkanı” yarışmasına da aday
gösterildi.

Fazlı Kılıç, Kağıthane Şoförler
Odası Başkanı Akın Atlı’yla yaptığı
esnaf ziyaretlerinde karar verdiği
‘Taksi duraklarının yenileme’ pro-
jesinin takipçisi ve en büyük destek-
çisi oldu. Kağıthane’deki esnaf
örgütleriyle yakın ilişkiler kuran Fazlı
Kılıç, bölgedeki esnafın sorunlarına da

ilk koşan isimlerin başında yer aldı.
Esnafa ve esnaf teşkilatlarına yakınlığı
ile bilinen Fazlı Kılıç ismi, şimdi
İSTESOB’a bağlı oda başkanları ve
yöneticilerinin  “Yılın Başkanı” seçimi
ile ilgili en çok üzerinde durulan isim
oldu.  

Kâğıthane Otomobilciler ve
Şoförler Odası’nın 26 Haziran’da
Hasbahçe’deki Kırkahvesi’nde düzen-
lediği kahvaltıya, Fazlı Kılıç’la beraber,
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği Başkanı Faik Yılmaz, Başkan
Vekili İsmail Taşkın, Denetim Kurulu
Üyesi Ahmet Yazıcı, Kağıthane Esnaf
Sanatkarlar Odası Başkanı Ömer
Osmanoğlu, Başkan Vekili Nurettin
İstanbullu, Kağıthane Berberler
Odası Başkanı Aycan Erdem ve
ilçedeki bütün taksi durağı başkanları

ile mahalle muhtarları katıldı. 
Kağıthane’deki taksi durakları

modern proje ile “2013 model
duraklar” diye anılıyor. 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, Fazlı
Kılıç’ın Kağıthane esnafı için bir şans
olduğunu belirterek, örnek bir
yönetici profili sergilediğini söyledi. 

Birlik ve beraberliğe ihtiyaç
duyulan günler yaşandığına dikkat
çeken Yılmaz, “Başkanımız önce
Kağıthane’yi güzelleştirdi. Kimseyi
ayırmadan herkese eşit bir şekilde
hizmet götürüyor. Esnafımız
başkanımızın çalışmalarından
oldukça memnun. Yaptığı
çalışmalardan ve taksici esnafına
verdiği desteklerden dolayı çok
teşekkür ediyorum” dedi.

Esnaf ve sanatkarın yaşatılması

HABER

Esnaf dostu olarak bilinen Kağıthane
Belediye Başkanı Fazlı Kılıç, bir ilke
daha imza attı ve bölgedeki taksi 
duraklarının yenilenmesine destek
verdi. Bu girişimi ile “Örnek Belediye
Başkanı” diye anılan Fazlı Kılıç, 
İSTESOB’un düzenlediği “Yılın Belediye
Başkanı” seçimine de en güçlü aday
olarak gösterildi. 

Akın Atlı, Ömer Osmanoğlu, Faik Yılmaz ve Fazlı Kılıç.

Başkan Yılmaz, esnafa katkılarından dolayı Kağıthane Belediye Başkanı Fazlı Kılıç’a plaket takdim etti.

Kağıthane yeni taksi durağı projesi

KAĞITHANE’YE 2013 
MODEL TAKSİ DURAKLARI



adına ellerinden geleni
yapacaklarının sözünü veren
Kılıç, “Kağıthane
Otomobilciler ve Şoförler
Odası öncülüğünde bütün
taksi duraklarını ziyaret
ederek, taksicilerimizle
buluştuk. Bölgenin
koşullarına uygun projeler
üretmeye çalıştık. Taksici
esnafımız bölge için çok
önemlidir, adeta ilçenin tanıtım
elçisi gibi hareket ediyorlar. Bizler
şuna gönülden inanıyoruz. Taksici
esnafımız aslında bir kamu görevi
yapıyor. Bu yüzden onlar için bir
çalışma yapmaya karar verdik.
Kağıthane çok hızlı gelişiyor. Bu
sinerjiyle hayata geçen yeni
yatırımlarla taksicilerin çalışma
alanı ve iş yükü daha da artıyor.
Kağıthane’de hergün 28 dairelik

bir apartmanın yıkılıp yeniden
yapılması hızında değişiyor ve
yenileniyor” dedi.

Kağıthane Otomobilciler ve
Şoförler Esnaf Odası Başkanı Akın
Atlı, katılımından dolayı Fazlı Kılıç ve
Faik Yılmaz’a şükranlarını iletti.
Kağıthane’nin gelişmesine paralel
olarak, ihtiyaçlarının da arttığını
söyleyen Atlı, bu noktada
belediyenin yaptığı hizmetlerden

dolayı çok memnun olduklarını
dile getirirken, “Bize her konuda
destek olan, Kağıthane’nin
mimarı Belediye Başkanımız
Fazlı Kılıç’a çok teşekkür
ediyoruz” dedi.

KAĞITHANE’YE ESNAF ODASI
Kağıthane’deki esnaf odalarını

bir araya getirecek proje de
başlamak üzere. Müjdeyi

İSTESOB Başkanı Yılmaz verdi ve
belediyenin de desteği ile
Kağıthane’de bulunan esnaf
odalarını tek bir hizmet binasında
toplaması için çalışmalara
başlanacağını aktardı.

Fazlı Kılıç’tan söz aldıklarını
kaydeden Yılmaz, yakın zamanda
Kağıthane’deki esnaf odalarının yeni
bir görünüm kazanacağını
söyledi. 

39 İstanbul Esnaf

Kağıthane’deki hizmetleriyle örnek bir Belediye Başkanı olan Fazlı
Kılıç’ın icraatları esnaf camiasında memnuniyetle karşılanıyor.

“ÖRNEK BELEDİYE BAŞKANI FAZLI KILIÇ”

Akın Atlı, Ömer Osmanoğlu, Faik Yılmaz ve Fazlı Kılıç.

Bölgedeki esnafla biraraya gelen Fazlı Kılıç, istişare toplantılarının devam edeceğini söyledi.

Yılmaz ve Kılıç bölgedeki sorunları 
müzakere etti.
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Servis Araçları Odası’nın
artık bir gelenek halini
alan “Birlik ve

dayanışma pikniği”, çok sayıda
esnafın katılımıyla 4. kez Maslak
Fatih Ormanları’nda gerçekleşti.
Oda Başkanı Hamza Öztürk’ün
çağrısına uyarak alanı dolduran
servisçiler, aileleri ile doğanın
keyfini çıkarma şansı yakaladı.

Ak Parti İstanbul Milletvekili

Metin Külünk, MHP İstanbul
Milletvekili Celal Adan ve İstanbul
Bağımsız Milletvekili İhsan
Barutçu pikniğe katılarak esnafın
keyifli gününe ortak oldular.
İSTESOB adına Başkan Vekili İsmail
Taşkın da pikniğe katıldı.

Başkan Hamza Öztürk, daha
önce Kazlıçeşme mitinginde
sağlanan birlikteliğin, piknikte
zirve yaptığını belirtti. Öztürk,

servisçi esnafının bir kere daha
taleplerini ve sorunlarını gündeme
getirdi. Esnafın odalarına sahip
çıkmasından duyduğu
memnuniyeti ifade eden Başkan
Öztürk, ”Siz üyelerimiz
Kazlıçeşme’deki gövde gösterisi
ile bir destan yazdınız. Sizler
odanıza destek olduğunuz
sürece bizler cesaret
kazanıyoruz. Hakkımızı aramak

SERVİSÇİLER KUTLAMAYI
PİKNİKTE YAPTI
Servis Aracı İşletmecileri Esnaf
Odası açık hava toplantılarına 
4. Geleneksel Birlik ve Dayanışma
Pikniği ile devam etti. Geçtiğimiz 
ay Kazlıçeşme mitingi ile büyük 
bir gövde gösterisi yapan servis
aracı işletmecileri, birliktelik
mesajını düzenledikleri 
piknikte de verdiler.

Servisçi esnafı aileleriyle mutlu, eğlenceli bir gün yaşadılar.

DESTAN YAZDILAR: Üyelerinin Kazlıçeşme’de büyük bir kalabalıkla 
adeta destan yazdığını belirten Hamza Öztürk,

piknikte onlara teşekkür etti.
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SERVİSÇİLER KUTLAMAYI
PİKNİKTE YAPTI

konusunda hiç kimsenin
tereddüdü olmasın; sonuna
kadar gideceğiz. Servisçi esnafı
bu ülkenin geleceğini taşıyor.
Yarının cumhurbaşkanları,
başbakanları bize emanet. Hak
ettiğimizi almak adına
mücadeleden caymayacağız.
Yeterki siz, bugün olduğu gibi
yarın da arkamızda olun.
Unutulmamalıdır ki, biz bir
aileyiz ve bu resmi bugün net bir
şekilde verdiğimize inanıyorum”
ifadelerini kullandı.  

Milletvekili Metin Külünk yapığı
değerlendirmede esnafın yanında
olmanın kendileri için büyük bir
keyif olduğunu söyledi. Esnafın her
zaman yanında olacaklarını
kaydeden Külünk, servisçi
esnafının taleplerini aldıklarını
kaydetti. 

MHP İstanbul Milletvekili Celal
Adan, servisçi esnafını
selamlayarak, gösterdikleri
birliktelikten dolayı kutladı.
Bağımsız Milletvekili İhsan Barutçu
da servis aracı işletmecilerinin
sorunlarının gündeme gelmesi için

çalışma
yürüteceklerini
belirtti.

Sabahın erken
saatlerinden
itibaren,
İstanbul'un dört
bir tarafından
aileleri ile gelen
servisçi esnafı
piknik alanını
hınca hınç
doldurdu. Çocuklar için yapılan
yarışmalar, büyüklerin ter
döktükleri müsabakalar
katılımcılara zevkli anlar
yaşattı. 

Piknikte çok sayıda etkinlik
gerçekleştirilirken, mehter takımı,
ses sanatçıları, animatörler de
piknikteki yerini alarak esnafa
keyifli anlar yaşattı.

ESNAFA BERAT 
Meslekte 30 yılını doldurmuş

servisçilere onur plaketleri verildi.
Başkan Öztürk, servisçilik
mesleğinin son derece cefakar bir
meslek olduğuna dikkat çekti.

Teşekkür plaketlerinden Hamza
Öztürk de nasibini aldı. Esnaf,
Hamza Öztürk'e hizmetlerinden
dolayı bir teşekkür plaketi sundu.

11 Mayıs’ta Kazlıçeşme
gerçekleşen mitingi ATV Haber
adına takip eden ve miting
haberini en güzel şekilde yaptığı
belirtilerek, ATV Muhabiri Gökçen
Özdemir'e de özel bir plaket
verildi.

Binlerce kişinin katıldığı pikniğe
siyasetçiler de ilgisiz kalmadılar.
Partilerin milletvekilleri, belediye
başkanları, il örgütü yöneticileri
destek mesajlarıyla servisçi esnafın
yanında olduklarını ifade ettiler. 

Servisçi esnafı Kazlıçeşme mitinginde olduğu gibi pikniğe de yoğun ilgi gösterdi.

SERVİSÇİLER AİLECE EĞLENDİLER

Mehter Takımı, servisçilerin pikniğine coşku kattı.



İnsanoğlu tamamlanamamış bir proje
gibidir. Devamlı yapacağı bir şeyleri ulaşa-
cağı hedefleri vardır. Peki, bunları nasıl ya-

pabilecektir? Paylaştıkça artan, paylaştıkça
azalanlardan bahsetmek istiyorum bu ay ki
yazımda. Şehir kültürü içinde kaybolmaya yüz
tutmuş olan değerlerimizdendir. Paylaşmak! O
İnsanı tam bir insan yapmaya çalışır.

Evrene baktığımızda atomlardan-yıldızlara,
hayvanlardan - bitkilere kadar tüm varlıkların
arasında bir yardımlaşma olduğunu görüyoruz.
Bu yardımlaşmanın sonucu olarak da her varlık
görevini kolaylıkla ve eksiksiz yerine getiriyor
(Biz insanlar müdahil olmuyorsak). Hiçbiri diğe-
rine engel olmuyor. Aralarında bir hasetlik
kıskançlık olmadığı için bir çatışma da
görülmüyor.

Bu yardımlaşma ve dayanışma örneğini biz
insanlar da hayatımızda uygulasak eminim ki
işlerimizde kısa sürede başarı ve kazanç elde
edeceğiz. Kısa, bilindik ama güzel bir hikâyeyi
sizlerle paylaşmak istiyorum.

Yıllardır “En İyi Buğday Yarışması”na katılan ve
her yıl birinci olan bir çiftçinin o yıl da birinci ol-
ması herkesi şaşırtmıştır.  Yarışmayı izleyenler
çiftçiden bu başarısının sırrını öğrenmek isterler.
Çiftçi bu sırrın kendi buğday tohumlarını komşu-
larıyla paylaşmasında yattığını söyler. Dinleyen-
ler bu cevaba çok şaşırırlar “Onlar sizin rakibiniz
olarak yarışmaya katılıyorlar buna rağmen ne
diye tohumlarınızı onlarla paylaşıyorsunuz?” diye
sorarlar. Çiftçi “Neden olmasın? Bilmiyor
musunuz yoksa; rüzgâr olgunlaşmakta olan buğ-
daydan poleni alır tarladan tarlaya, başaktan
başağa taşır. Bu bakımdan komşularımın kötü
buğday yetiştirmeleri demek benim buğdayımın
da iyi olmaması demektir. En iyi buğdayı
yetiştirmek için komşularımın da iyi buğdaylar

yetiştirmesine yardımcı olmam gerekiyor”
Çevremizdekileri yüceltelim donatalım. Onlar

yüceldikçe donandıkça bizde kendiliğimizden
yücelmiş donanmış olacağız. Yanlış mı?

Acıları paylaşırsın... Acılar azalmaz belki. Ama
paylaşıldığını bilmek ayrı bir dayanma gücü olur
acıyı yaşayan için.

Umutları paylaşırsın... Umutlar çoğalmaz
belki. Ama umutlarının boş olmadığını, paylaşıl-
maya değer olduğunu görmek; daha bir kararlı
yapar umudun sahibi olanı. Daha bir heyecanla
sarılıp koşar onun peşinden.

Sevinçleri paylaşırsın... Sevinmek ayrı bir
güzelliktir zaten. Keşke herkes her zaman pay-
laşabilse ve yaşabilse onu.

Sevgileri paylaşırsın... Paylaşıldıkça çoğalan
bir şey olmasa da, sevgiler paylaşıldıkça mutlu-
luk verir onu paylaşanlara.

Bilgiyi paylaşırsın… Gözle görülen bir şey
yoktur aslında ama öğrenendeki gelişim ve
davranış değişikliği mutlu eder insanı. Tıpkı
onun işini aşını azaltacağını bildiği halde çırağını
en iyi şekilde yetiştirmek isteyen Usta gibi

Güzel şey paylaşmak. Paylaşabildiğin bir şey-
lerin, birileri varsa eğer; durmadan paylaş, yıl-
madan paylaş, yorulmadan paylaş hepsini.
Paylaştıklarında paylaşırlarsa ne kadar çok mutlu
varlık olacak bir düşünün isterseniz.

Hangisi daha sevimli görünüyor? Soldaki
değil mi? Bunlar sadece çizgi ve çizgi bile bu
kadar sevimsiz olabiliyorsa bir de kendimizi
düşünelim asık yüzlü iken ne kadar sevimsiz
oluruz? Gülümsemek sağlığınız açısından da
faydalı. Paylaşacak hiçbir şeyiniz yoksa gülen
yüzünüzü paylaşın. Herkes, (herkese sizde
dahilsiniz) bunu bekliyor, bunu bekliyoruz. Bari
gülen yüzünüzü paylaşın.

Gülen yüzünüz hiç solmasın!

MAKALE

Uzm. Öğr. Muzaffer GARİP
İSTESOB Eğitim Müdürü

PAYLAŞMAK

42İstanbul Esnaf



Güzellik Uzmanları Güzellik
Salonu İşletmecileri Esnaf
ve Sanatkarlar Odası

(İGDESO), İSTESOB’un merkezinde
üyelerine kalıcı makyaj eğitimi verdi.
Uzman eğitmen Şevval Özçelik’in
uygulamalı olarak gerçekleştirdiği
sunumda, İSTESOB Eğitim Müdürü
Muzaffer Garip de ustalık ve kalfalık
belgesi ile ilgili merak edilenleri
cevaplandırdı.

İGDESO üyesi esnaf, 18 Haziran
Salı günü, İSTESOB’un İncirli’deki
merkezinde toplantı salonunu tıka
basa doldurdu. Esnaf odası başkanı
Ayşe Aydın, 2005 yılından beri artık
bir kara propaganda halini alan
iddialara hukuk yoluyla kazandıkları
zaferlerle, en net cevabı verdiklerini
söyledi. İGDESO’nun verdiği
eğitimlerin ve belgelerin sahte
olduğuna ilişkin iftiralara karşın
hukukun kendilerini haklı çıkardığını

belirten Başkan Ayşe Aydın, duygusal
anlar yaşadığı konuşmasını şöyle
sürdürdü; “Yakın çevrem dışında
pek kimsenin bilmediği bir konuyu
sizlerle paylaşmak istedim. Çünkü
hukuki bir süreç vardı ve bunun
sonunda haklı çıkacağımızı
biliyordum. Bize karşı açılan
davaların tamamı lehimize
sonuçlanmış durumda.” 

Odanın kurulduğu 2005 yılından
itibaren, odanın faaliyetlerini
engellemeye yönelik girişimlerle
mücadele etmek zorunda kaldıklarını
ifade eden Ayşe Aydın, ”Mesleğimi-
ze sahip çıkmak adına sıfırdan
meydana getirdiğimiz odamızın
bugün geldiği noktayı salona,
sizlere bakarak görebiliyorum; ve
bu tablo verdiğim emeklerin
karşılığını aldığımı gösteriyor”
şeklinde konuştu.

Salondaki yoğun alkışlı destekle

konuşmasını tamamlayan Ayşe
Aydın, seminere katılan Başkan Faik
Yılmaz’ın da takdirini aldı. Ayşe
Aydın’a, “Zaman her şeyin ilacıdır”
sözünü hatırlatan Başkan Yılmaz,
Aydın için geçmiş olsun ifadelerini
kullandı. Daha sonra eğitmen Şevval
Özçelik tarafından verilen uygulamalı
eğitime geçirilirken, Özçelik kalıcı
makyajın püf noktalarını paylaştı. 

Sahtecilik suçlamasına
mahkemeden ret kararı
Eğitim alanındaki yaptığı organizasyonlarla dikkatleri çeken İGDESO, üyelerini
“Kalıcı Makyaj” konusunda bilgilendirdi. Seminerde açıklamalarda bulunan Başkan
Ayşe Aydın, esnaf odalarına atılan iftiralara, hukuk yoluyla cevap verdiklerinin 
bilgisini paylaştı.

HABER
AYŞE AYDIN’IN HUKUK ZAFERİ

Başkan Ayşe Aydın, kazandığı davanın 
tutanağını gösterdi.

Kalıcı makyaj eğitimine katılan güzellik uzmanları sertifikalarını aldı.
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Gezici sütçülerin yoğun bir
şekilde hem reklamlar
hem de bilim insanları

tarafından itibarsızlaştırılmaya
çalışıldığını iddia eden Başkan
Osman Uysal, haklarının geç de
olsa iade edilmeye başlandığını
belirtti. Açık ve günlük olarak temin
edilen sütlerinin sağlıksız, paket
sütlerin daha sağlıklı olduğuna
yönelik yanıltıcı bilgilerin arkasının
kesilmesiyle, sütçüler ve yoğurtçular
mahallelerde yeniden aranmaya ve
canlanmaya başladı. Başkan Uysal,
nostaljinin ve doğallığın yeniden

prim yaptığını, böylece gezici
sütçülerin yeniden para kazanmaya
başladığını dile getirdi.   

Büyük firmaların bilim insanları
vasıtasıyla, kamuoyunu yanılttığını
savunan Başkan Uysal, gerçeğin geç
de olsa ortaya çıkmasından
memnun. Bu süreçte bildiğini
söylemekten çekinmeyen bilim
adamlarına şükranlarını sunan
Başkan Uysal, ”Büyük sermaye
grupları halkımızı aldattı.
Sağlıksız şartlarda sütler
sattığımız algısını yarattılar.
Bilinçli bir şekilde aleyhimize

programlar yapıldı, hakkımız
yendi. O dönemler satışlarımız
durma noktasına gelmişti. Şimdi
açık ve günlük olarak sattığımız
sütlerin, paket sütlerden kat ve
kat daha sağlıklı olduğu birçok
profesör tarafından açıkça ilan
edildi” dedi. 

Gezici sütçülerin daha sağlıklı
ürünler sattığının ortaya çıkmasıyla
satışların arttığını kaydeden Başkan
Uysal, halkın bir kısmının hala
verdikleri hizmetlerden
yararlanmamasına şaşırıyor.

Paketlerdeki sütlerde besin

Gezici sütçüler de teknoloji kullanıyor. Araç içine çelik tanker koyan sütçüler, bu yeniliğin satışları 
arttırdığını söylediler.

Umum Gezici Sütçü ve Yoğurtçular Odası Başkanı Osman Uysal, bir dönem
mesleklerinin kara propagandaya maruz kaldığını hatırlatarak, kötü izleri daha 
yeni atmaya başladıklarını söyledi.

UYSAL, “BESİN DEĞERLİ
GÜNLÜK SÜT BİZDE”
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kalmadığını söyleyen Başkan Uysal
kendilerinin ise günlük üretim yapıp
aynı gün içerisinde de sattıklarını
dile getirdi. Paketlerdeki sütlerin 140
derecede ısıtılıp şoklama usulüyle
soğutulduğunu belirten Başkan
Uysal, bu nedenlerle de sütlerin
besin değerlerini yitirdiğini
savundu.

Başkan Uysal, gezici sütçülerin
çoğu kez günde iki kez
mandıralardan süt alarak, İstanbul
halkına taze, besin değeri yüksek
ürünler temin etmenin gurunu
yaşadıklarını ifade etti.

Sütçüleri;  gezici sütçüler,
toptancılar ve mandıralar olmak
üzere 3 gruba ayıran Başkan Uysal,
aralarındaki uyumun son derece iyi
olduğundan bahsetti.

MANDIRALAR ŞEHİRDEN
UZAKLAŞTI

Mandıraların daha önce şehrin
merkezlerinde yer aldığını hatırlatan
Başkan Uysal, şimdi İstanbul’un
köylerine kadar gitmek zorunda
kaldıklarını söyledi. Trakya
tarafındaki köyler başta olmak

üzere, Pendik, Gebze, Kartal
civarındaki köylerden sütlerini
aldıklarını kaydetti.

Şehir içinde de mandıraların
konuşlandırılmasını isteyen Başkan
Uysal, böylece daha hızlı hizmet
vermenin mümkün olacağını
vurguladı. 

Başkan Uysal,  odasına bağlı
4000 civarında gezici sütçü esnafıyla
İstanbul sokaklarını arşınladığı
dönemleri özlemle anarken, bugün
gelinen noktayı çağın bir yansıması
olarak nitelendirdi. Başkan Uysal,
500 üyesiyle ayakta tutmaya çalıştığı
odasıyla aynı zamanda eski bir
geleneğin mirasını koruduklarının
farkında olduklarını da belirtmeden
geçmedi. 

TARİFEYİ BIRAKTIK
Radikal bir kararla tarife

kullanmayı bıraktıklarını belirten
Başkan Uysal, bu kararın nedenleri
açıklamasıyla sorumlu bir esnaf
temsilcisi nasıl olabileceğinin
örneğini verdi. Tarifelerdeki kilo
karşılığı satışların, kullanılan süt
kapları marifetiyle ihlal edilmesi

sebebiyle tarife uygulamadan
vazgeçtiklerini beyan etti ve“Bu
haksızlığa daha fazla müsaade
edemezdik” görüşlerine yer verdi.

KÖTÜ SÜT SATMAYIZ
Sütçü esnafının süt sattığı

insanları müşteriden çok
ailelerinden biri olarak gördüğünü
söyleyen Başkan Uysal,” Bizim süt
verdiğimiz insanlar sabittir. Git
gel derken onlarla ahbap dost
oluruz. Onlar bizi bilir, biz de
onları; artık aile gibiyizdir. Şimdi
kim onlara kötü bir ürün verebilir.
Kaldı ki dost olacak kadar uzun
alışverişimiz olduysa, bu
esnafımızın işini iyi
yapmasındandır. Kötü süt satsak,
ertesi gün bize gelmezlerdi”
şeklinde konuştu.

HER MALIN BİR ESNAFI VARDI
Eskiden insanların, etini

kasaptan, sütünü sütçüden, suyunu
sucudan aldığı dile getiren Başkan
Uysal, şimdi bir marketin bütün
alışverişi karşıladığından yakındı.
Marketlerin esnafın üzerindeki
baskısını çağın kötü yüzü olarak
betimleyen Başkan Uysal, rekabet
şartlarının gittikçe ağırlaştığından
dem vurdu.

Umum Gezici Sütçü ve
Yoğurtçular Odası Başkan Vekili
Durmuş Özdemir, esnafının hijyen
şartlarına son derece riayet ettiğini
vurgularken, İstanbul halkına
sütünüzü bizlerden alın çağrısı
yaptı.

Başkan Vekili Durmuş Özdemir,
kullanılan süt tanklarının paslanmaz
krom çelikten oluştuğunun bilgisini
verdi. Sütlerin ilçe tarım
müdürlüklerinin denetiminde ve
veteriner hekimlerin kontrolde
aldıklarını söyleyerek, vatandaşların
sağlık konusunda gönüllerini ferah
tutmasını istedi.

Osman Uysal, kullandıkları en son tarifeyi gösterdi.

REKLAM MAĞDURU SÜTÇÜLER CANLANDI
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HABER

Esnaf odaları
düzenledikleri
organizasyonlarla

esnafının moralini yüksek tutmaya
çalışıyor. İşportacı ve Sultanbeyli
esnafı, odalarının düzenlediği
geceye katılarak sorunları bir
günlüğüne de olsa unutma fırsatı
yakaladılar. 

Yemekli geçen geceler, renkli
görüntülere sahne oldu. Esnaf, bu
zor günlerin içerisinde, kendilerine
mutlu, huzurlu bir gece yaşatan
oda başkanlarına teşekkürlerini
iletti. Organizasyonlarda, sanatçılar
da sahne alarak misafirlere bir de
müzik ziyafeti sundu. 

Esnaf temsilcilerinin yanı sıra
odaya bağlı pek çok üye esnaf da
hem eğlencenin tadını çıkarma
hem de odalarına destek olma
fırsatı yakaladılar. İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı
Faik Yılmaz, İstanbul İşportacılar
Esnaf Odası ve Sultanbeyli Birleşik
Esnaf Odası’nın düzenlediği
gecelere katılıp, odalarına olan
desteğini gösterdi.

İŞPORTACILAR ODASI 
İstanbul İşportacılar Esnaf

Odası, 31 Mayıs Cuma günü
Bakırköy Spor Vakfı Sosyal
Tesisleri’nde misafirlerini ağırlardı. 

Gecede İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz’ın yanı sıra, yönetim kurulu
üyeleri Şükrü Akyüz, Koray
Öztürk, Yaşar Hangün, Küçükköy
Birleşik Esnaf Odası Başkanı Erkan
Kaya, Silvri Birleşik Esnaf Odası
Başkanı Ali Tabakoğlu, Terlikçiler
Odası Başkanı Halil Turhan, Kadın
Kuaförleri Odası Başkanı
Oktay Erkal, K.Çekmece Şoförler
Odası Başkanı Mehmet
Bekiroğlu, Kahveciler Odası
Başkanı Sadık Özpolat, Freze
Ayakkabıcılar Odası Başkanı
Mücahit Çetin, Sefaköy Birleşik
Esnaf Odası Başkan Vekili Sait

Yüksek eğlenceli gecenin tadını
çıkaran isimlerdi.

Başkan Faik Yılmaz, İşportacılar
Odası’nın ve esnafının son yıllarda
yaşadığı zor sürecin farkında
olduklarını belirttiği
konuşmasında, ”5362 Sayılı Esnaf
ve Sanatkarlar Meslek
Kuruluşları Kanunu’nun
yürürlüğe girdiği günden
itibaren İşportacılar Esnaf Odası
kötü bir dönem geçirdi. Ama
önümüzde Esnaf Şurası var, ve
biz orada İşportacılarla beraber
tüm esnaf sanatkarın makus
talihini değiştirmek adına

ESNAFIN YÜZÜ 
GECELERDE GÜLDÜ
İstanbul İşportacılar Esnaf Odası ve Sultanbeyli Birleşik Esnaf Odası düzenledikleri
geceyle, zor günler geçiren esnafa nefes aldırdı.

Faik Yılmaz ve Osman Aktaş



mücadele vereceğiz. Bu süreçte
sizlerin bizlere destek olmasını
bekliyoruz.”

İşportacılar Odası Başkanı
Osman Aktaş da bir teşekkür
konuşması yaptı ve 5362 sayılı
yasanın yürürlüğe girdiği yıldan
itibaren esnaf odalarının zor günler
yaşadığını kaydetti. Başkan Yılmaz
gibi, Osman Aktaş da Kasım ayı
içerisinde düzenlenmesi planlanan
Esnaf Şurası’na yönelik umutlarını
dile getirdi.

Başkan Osman Aktaş, ”Bugün
burada bulunarak odamıza
sahip çıkan esnafımıza sonsuz
teşekkürlerimi iletiyorum.
Unutmayın; siz varsanız biz de
varız. Bütün bir esnaf camiası
olarak zor bir süreçten geçiyoruz
ama bu badireleri
atlatacağımıza olan inancım

tamdır. Başkan Faik Yılmaz
bize liderlik ettiği sürece de
bu inancım sarsılmayacaktır.
Az önce başkanımız da değindi,
Esnaf Şurası bizler için çok
önemli. Orada esnafın
lehine neticeler almak için
mücadele vereceğiz” şeklinde
konuştu.

Konuşmaların ardından
sanatçılar sahnedeki yerlerini
alırken gece türkülerle, çekilen
halaylarla devam etti.

SULTANBEYLİ’DE ESNAF
ÇOŞKUSU

Sultanbeyli Birleşik Esnaf Odası
da düzenlediği gece ile esnafına
moral verdi. Gecede konuşan
isimler, esnafın yaşadığı zor
günlerde böyle bir eğlence
organize etmenin önemli

olduğunu ifade etti ve oda başkanı
Ömer Erdoğan’ı kutladı.

Gecede İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı
Faik Yılmaz’la beraber Sultanbeyli
Belediye Başkanı Hüseyin Keskin,
İSTESOB yönetim kurulu üyesi
Aziz Şentürk, Konfeksiyoncu
Terziler Odası Başkanı Niyazi
Karakahya ve çok sayıda bölge
esnafı vardı.

Başkan Yılmaz, Sultanbeyli
Birleşik Esnaf Odası’nı ve üyelerini
gösterdiği birliktelikten dolayı
kutladı. Esnafın odaların en çok
ihtiyacı olan şeyin güç birliği
olduğunu dile getiren Başkan
Yılmaz, ”Odalar, esnafı arkasında
durduğu, destek olduğu sürece
güçlüdür. Burada odanıza sahip
çıkan görüntünüz önemlidir ve
bu durum da başkanını Ömer

ESNAFIN YÜZÜ 
GECELERDE GÜLDÜ

“YENİ TREND ESNAF GECELERİ”

İŞPORTACILAR  COŞTU: İstanbul İşportcaılar Odası üyeleri gecede kurtlarını döktü. İşportacılar, gecesinde
davetliler oyun havalarıyla halaylar çektiler.

Başkan Faik Yılmaz ve oda başkanları gecenin tadını çıkartanlar arasındaydı.
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Erdoğan’ın sorunları çözme
konusunda kararlılığını
arttıracaktır. Belediye
başkanımız Hüseyin Keskin’in
yanımızda olması bizleri
umutlandırıyor“ ifadelerini
kullandı.

Sultanbeyli Belediye Başkanı
Hüseyin Keskin, esnafın
problemlerinden haberdar
olduklarını ve sıkıntıların
giderilmesinde esnafın yanında
olduklarını beyan etti. Esnafın
toplumun bel kemiği olarak

niteleyen Başkan Keskin, esnaflığın
yaşatılmasında ülkenin tüm
paydaşlarına görevler
düştüğünü belirtti.

Sultanbeyli Birleşik Esnaf Odası
Başkanı Ömer Erdoğan
katılımlarından dolayı başta
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
belediye başkanı Hüseyin Keskin’e
ve üyelerine teşekkürlerini iletti.
Bölgede esnafın yaşadığı
sorunlardan da bahseden Başkan
Erdoğan, “Ekonominin temelinin
esnaf olduğu unutulmamalıdır”

ifadelerini kullandı.
Şehirleşmenin bir sonucu olarak

AVM’lerin de arttığını kaydeden
Erdoğan, küçük ve orta ölçekli
işletmelerin destek almadan ayakta
kalmasının mümkün olmadığını
belirtti.

Bölgedeki kayıt dışı işletme
sayısının, kayıtlı işletme sayısından
fazla olduğu bilgisini paylaşan
Başkan Erdoğan; vergi veren,
istihdam yaratan, işini layıkıyla
yapan esnafın haksızlığa uğradığını
sözlerine ekledi.

Ömer Erdoğan, Çıraklık Eğitim Merkezi Müdürü
Mustafa Pehlivan’a plaket verdi.

Sultanbeyli Belediye Başkanı Keskin’e plaketini 
Başkan Yılmaz takdim etti.

SULTANBEYLİ ESNAFI EĞLENDİ: Sultanbeyli esnafı, odaları sayesinde felekten bir gece çaldılar. Esnaf yoğun iş
koşuşturmasının ardından gecede stres attılar.

Sultanbeyli’deki esnaf, kendileri için düzenlenen gecenin doyasıya tadını çıkardı.


